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Кастинг. Комисия в Културното министерство избира след препитване новия директор

Кой ще оглави Бургаския театър: критик-писател, 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Кой ще оглави Бургаския 
театър след смъртта на 
режисьора Борислав Чакри-
нов? Този въпрос стои 
отворен месеци след като 
бе обявен конкурсът. В 
средата на седмицата 
премина  вторият етап 
от него, до събеседване 
бяха  допуснати петима 
претенденти. Документи 
бе подал и синът на режи-
сьора Христо Симеонов – 
Христо Хр. Симеонов, но 
той не бе одобрен за вто-
ри кръг. Интересното е, 
че бившият заместник на 
Чакринов и временно из-
пълняващ длъжността 
директор Богдан Петканин 

не е пожелал да се впусне 
в надпреварата.

В Министерство на 
културата комисия пре-
питва Иван Иванов, по-
известен в местните 
културни среди като Иван 
Сухиванов – редактор на 
сп. „Море“. Сухиванов е от 
хората, които обичат да 
произвеждат скандали, 
след като списанието се 
списва от други хора той 
подаде жалба, че то е пред 
закриване. И това отново 
разбуни духовете. Според 
членове на писателската 
общност в града, Сухиванов 
трепери за поста си и 
винаги, когато се почувства 
застрашен, „сигнализира“ 
уважавани литературни 

хора, че нещо лошо се случ-
ва със списание „Море“.

Това е втори опит на 
Сухиванов да атакува ди-
ректорския пост на Бур-
гаския театър.

Сред имената, които 
преминаха първи кръг – по 
документи, е и Йордан 
Тодоров, малко познат 
режисьор от Враца, допус-
нат е и актьорът от 
Пазарджишкия театър 
Иля Пепеланов, син на 
артиста от Народния 
театър Стоян Пепеланов. 
Иля е също непознат на 
широката публика, в арт-
средите се заговори, че 
точно той има шанс да 
бъде новият директор. 

От дете мечтае да ста-

не актьор. През 2009 г. Иля 
Пепеланов завършва Ак-
тьорско майсторство в 
Руската академия по теа-
трално изкуство в Москва 
в класа на проф. Леонид 
Ефимович Хейфец. През 
същата година започва да 
учи Актьорско майстор-
ство в НАТФИЗ „Кръстьо 
Сарафов“ в класа на проф. 
Стефан Данаилов. През 
2012 г. завършва успешно 
Академията и веднага за-
почва да работи в Русенския 
театър. Към момента е 
част от трупата на ДКТ 
„Константин Величков“ 
– Пазарджик, сочи негово-
то СВ в интернет.

Единствената по-из-
вестна е Албена Колева, 

дъщеря на великия Тодор 
Колев, която заради твор-
чески разногласия с насто-
ящия директор на Народ-
ния театър е решила да 
се пробва в друго поприще 
– административно мени-
джърско. 

Ако тя бъде избрана, 
поне в Бургас може да се 
видят стойностни поста-
новки на Александър Мор-
фов, коментират театра-
л и ,  з а щ о т о  с е  з н а е 
тяхната творческа сим-
биоза, а Колева подкрепи 
Морфов в битката му 
срещу Васил Василев.

Сред допуснатите е и 
актьора Валентин Гияс-
бейли, който бе номиниран 
за министър на култура-

та в служебния кабинет.
Който и да дойде тук 

обаче, ще трябва да се 
справи с финансовите 
задачи, да бъде културен 
мениджър и да мотивира 
трупата, да превърне 
театъра в значим култу-
рен институт на висота-
та от 60-,70-, 80-те годи-
н и  н а  м и н а л и я  в е к . 
Драматичният театър 
да се включи по активно 
в живота на града, като 
се превърне във фактор. 

Според театрали една 
от добрите формули е 
Драматичният театър 
да се слее с Кукления, кое-
то е практика на други 
места и да се оглави от 
един директор.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ЦИК обяви официално 
имената на новите 240 
депутати, след като во-
дачите на две листи зая-
виха изричните си желания 
от кой район предпочитат 
да влязат и да предста-
вляват в 51-вото НС.

Така от Бургас паднаха 
големите въпросителни. 
Вторият в листата на 
ДПС - Ново начало Калин 
Стоянов предпочете Бур-
гас и от тук депутати ще 
са Исмаил Осман и бивши-
ят вътрешен министър 
Калин Стоянов, който 
имаше във Втори МИР 1896 
преференции, така вър-
тележката не стигна до 
Татяна Андреева, която 
имаше шанс да седне на 
депутатска банка.

Водачът на ИТН Тошко 
Йорданов избра Варна, от 
Бургас в парламента ще 
влезе Александър Рашев.

При „Възраждане“ 
водачът Цончо Ганев 

предпочете София, което 
даде шанс на Александър 
Койчев.

При АПС нещата са 
следните, както „Черно-
морски фар“ прогнозира: 
водачът Джевдет Чакъров 
предпочете да влезе от 
Силистра и даде шанс на 
третия – Ешереф Ешереф.

Официално! Ето ги 14-те бургаски 
депутати в 51-вото НС, паднаха 
големите въпросителни 

Ето ги и имената  
по ред от номера  
в бюлетината:

ИТН
Александър Рашев

ДПС – Ново начало
Исмаил Осман 
Калин Стоянов

„Възраждане“ 
Борис Аладжов
Александър Койчев 

АПС 
Севим Али
Ешереф Ешереф

ПП МЕЧ
Венцислав Петков

ГЕРБ – СДС 
Жечо Станков
Любен Дилов
Галя Василева
Андрей Рунчев

ПП – ДБ
Явор Божанков

БСП – Обединена левица
Петър Кънев

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

За понеделник, 11 ноември, 
в Поморие е насрочена извън-
редна сесия, на която ще се 
гласува провеждането на ре-
ферендум относно каменната 
кариера в град Каблешково. 

До Министерството на 
енергетиката вече е изпра-
тена подписка на жителите 
срещу изграждането на ка-
риера в местността Малка 
биберна юг. 

Тя е подкрепена от 2009 
подписа, информира кметът 
на Каблешково Ивайло Ива-
нов. Те бяха събрани за крат-
ко време.

Община Поморие изразява 
категорично несъгласие за 

откриване на производство-
то. Причините за това са, 
че заявената концесионна 
територия попада в непо-
средствена близост до ре-
гулационните граници на гр. 
Каблешково, на отстояние 
от 400 м, което ще предста-
влява опасност за жителите 
при извършване на добивни-
те дейности. На 200 м от 
границата на Малка биберна 
минава главният довеждащ 
водопровод на Слънчев бряг 
и не на последно място, 
единствената улица, по 
която е възможно извозва-
нето на добития материал 
е основна улица в гр. Каблеш-
ково, под която минава до-
веждащият водопровод на 

града. Теренът, в който 
попада концесионната площ, 
е с начин на трайно ползване 
– гора, това е официалната 
позиция на общината по 
време на среща с жителите 
на града преди дни.

Над 700 души присъства-
ха на срещата, а подписката 
започна веднага след събра-
нието. 

„Крайният срок за обжал-
ване е 16 ноември 2024 г. От 
вас зависи развитието на 
процедурата. Ако се съберат 
необходимите подписи, от 
ваше име те ще бъдат из-
пратени с възражението, 
подписано лично от кмета 
на Каблешково“, уточни 
кметът Иван Алексиев.

Решават за референдума в Каблешково 
на извънредна сесия в Поморие 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Военнослужещи от 
Военноморска база Бургас 
участваха в тържестве-
но откриване на фотоиз-
ложба, посветена на 80-ата 
годишнина от създаване-
то на Военноморска база-
Бургас,  наследник на 
Българския беломорски 
флот. 

До 15 декември излож-
бата ще бъде открита за 
посещения на площад 
„Тройката“, пред Култур-
ния дом на нефтохимика.

  След словото на ко-
мандира на Военноморска 
база Бургас капитан І ранг 
Петър Петров, изложба-
та беше разгледана от 
гости и граждани на града. 

За празничното настро-

ение по време на събити-
ето допринесоха изпъл-
н е н и я т а  н а  Д у х о в и я 
оркестър на община Бур-
гас.

На събитието присъст-
ваха заместник-кметът 
на община Бургас госпожа 
Диана Саватева, предста-
вители на държавната и 
местна власт, както и 
много ветерани от флота.

Историята на Военноморска база Бургас 
може да се разгледа на „Тройката“

Изложбата бе 
открита от 
зам.-кмета 
на общината 
Диана Саватева 
и капитан I ранг 
Петър Петров
ФОТО: ВМС
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дъщеря на велик актьор или артист от Пазарджик
До 14 дни, считано от 6 

ноември, Министерство 
на културата трябва да 
обяви кой е новият дирек-
тор.

Конкурсът е във време-
то, когато точно Бурга-
ският театър „светна“ 
като един от културните 
институти, които според 
проверка на АДФК е в схема 
за източване на държавни 
пари.

„Схемата лъсна покрай 
скандала с директора на 
Театрално-музикалния и 
филхармоничен център в 
Разград Левон Манукян и 
шефа на Смолянския теа-
тър Румен Бечев. Двамата 
подписвали договори за 
хора, които не познавали, 
но уж били ангажирани за 
организиране на гастроли. 
И кутията на Пандора се 
отвори“, пише Narod.bg и 
продължава:

„Списъкът на проверя-
ваните трупи се оказва 
твърде дълъг, а сред тях 
са театрите в Пазарджик, 
Благоевград, Бургас и Пле-
вен.

Как е действала 
схемата?

Директорите на тру-
пите са сключвали дого-
вори с продуцентски 
фирми за представления. 

Спектаклите са били ре-
ализирани със средства 
от бюджета на театъра, 
а след това продуцентска-
та компания организира 
гастроли с постановките 
в различни градове, като 
прибира печалбата. Каква 
е далаверата за драматич-
ния театър? Той получава 
държавна субсидия от 
Министерството на кул-
турата, както е по закон. 
А според него всеки лев 
приход от билет се доти-
ра с 3 до 4,50 лв. от Минис-
терството. Така в касата 
на театрите се трупат 
солидни средства, а дали 
част от печалбата от 
турнетата се е делила с 
директорите, не е ясно, а 
може би това е било дого-
варяно устно.

Така например Бургаски-
ят театър е сключил пет 
договора за разпростра-
нение на представления с 
„Вива Арте“ ООД от 2022 
до 2023 г., по които са от-
четени разходи за 647 945,20 
лв. и приход за същия пе-
риод 712 258 лв.

Тези договори са за раз-
пространение и създаване 
на представленията „Лъ-
жата“ с Асен Блатечки, 
Койна Русева, Стефан 
Иванов, Милена Маркова, 
„Умопомрачение“ с Асен 
Блатечки, Койна Русева, 

Стефан Иванов, „Омразна 
любов“ с Асен Блатечки, 
Койна Русева, Стефан 
Иванов, „Ревност“ с Асен 
Блатечки, Мария Сапун-
джиева, Стефан Иванов. 
Режисьор на всички поста-
новки е тогавашният 
директор на театъра 
Борислав Чакринов, който 
неотдавна си отиде от 
този свят. С подписаните 
договори за „Умопомраче-
ние“, „Омразна любов“ и 
„Ревност“ Чакринов нару-
шава и закона, защото 
заради сумите над 70 000 
лв. е бил длъжен да обяви 
обществена поръчка.

След това Блатечки 
опроверга тези конста-
тации и заяви, че това 
изобщо не е схема. „Нищо 
не се прави задкулисно, не 
се дават пари под масата. 
Спазват се условията на 
Министерството на 
културата. Едно от тях 
е, че когато има сключен 
договор с външен проду-
цент, задължително 
половината актьори 
трябва да са на щат в 
театъра. Така в Бургаския 
театър повече от поло-
вината, с които играем, 
са на щат. Не са само в 
постановките, в които 
си партнираме, а си рабо-
тят открай време“, каза 
той пред „24 часа“. 

КАНДИДАТИ
ЗА ДИРЕКТОР НА 

ДРАМАТИЧЕН ТЕАТЪР
 „АДРИАНА БУДЕВСКА“

БУРГАС

Албена 
Колева

Валентин 
Гиясбейли

Иля 
Пепеланов

Йордан 
Тодоров

Иван 
Сухиванов

ДОНА МИТЕВА

Министерството на 
околната среда и водите 
(МОСВ) излезе с  апел да се 
предприемат спешни 
действия заради ограни-
чените водни обеми в 
язовирите. Екоминистер-
ството управлява водите 
на 52 комплексни и значими 
язовира, като ежедневно 
следи състоянието им. 

Сумата от наличните 
в тях завирени обеми към 
25.10.2024 г. е 3255 млн. м3, 
което представлява 49,8% 
от сумата на общите им 
обеми“, пише в официална-
та информация, разпра-
тена до областните упра-
ви.

Сред списъка с ниски 
нива, в сравнение с предход-
ни години, предвид липса-
та на пролетно пълново-
дие и постъпил приток за 
условията на много суха 
година, са и двата язовира, 
които водоснабдяват 
Бургас – „Камчия“ и „Ясна 
поляна“. 

„Министерството на 
регионалното развитие 

(МРРБ), „Български ВиК 
холдинг“ ЕАД и ВиК опера-
торите са уведомени, че 
ако тенденцията за малък 
приток се запази, е обез-
покоително обезпечаване-
то на питейно-битовото 
водоснабдяване през 2025 
г. от язовирите „Камчия“ 
и „Ясна поляна“, предупреж-
дават от Екоминистер-
ството.

Към сигналите за тре-
вога от безводие се присъ-
единява и бившият минис-
тър на околната среда и 
водите Асен Личев. В 
ефира на Нова телевизия 

той коментира: 
„Общото завирено ко-

личество в комплексните 
и значими язовири е с 10 
процента по-малко от 
същата дата миналата 
година. Това означава, че 
наистина сушата се е от-
разила върху наличното 
количество събрана вода. 
Насочването на внимание-
то към язовирите „Тича”, 
„Камчия”, „Ясна поляна” е 
основателно. По данни 
Черноморския басейн е с 
най-високи загуби на вода”.  

Язовир „Камчия“ е с по-
лезен водосбор около 21%, 

а „Ясна поляна“ – около 20%.
По негови думи има и 

добра новина – НИМХ 
прогнозира по-студена и 
валежна зима от предход-
ната.

„Има Програма за суша-
та, приета от правител-
ството през 2001 година, 
където е предвидено 
строителството на язо-
вир за питейна вода за 
снабдяване на най-южните 
части на Черноморието 
– „Индже войвода“ в Стран-
джа – такъв язовир няма. 
Програмата въобще не се 
изпълнява. У нас няма 

планове за управление на 
речните басейни за 2022-
2027. Няма стратегия за 
ВиК. Няма актуализирана 
стратегия за управление 
на водите, приета от НС..”, 
твърди Личев.

Според него „когато 
държавата  е дезертирала 
от питейното водоснаб-
дяване на населението 
всякакви палиативни 
мерки са временни. Ако 
всички мерки ги имаше – 
щеше да го има язовир 
„Индже войвода“ в Стран-
джа още 2010 г. Нямаше да 
са изхарчени 60 милиона 
лева уж за резерва на водо-
снабдяване на Бургас – „Ахе-
лой“ и „Порой“, язовири, в 
които днес има наличен 
обем 2,4 млн. кубика вода, 
което е 1/3 от количество-
то, което водоснабдява 
месечно Бургас и Варна”.

Областният управител 
на област Бургас проф. 
Мария Нейкова предприе 
мерки по преодоляване на 
водна криза и бъдещи ус-
ложнения при нормалното 
водоснабдяване на населе-
нието. 

Тя поиска в спешен по-
рядък информация от ВиК 
оператора за предприети-
те до момента, както и 
други планирани действия 
и актове за обезпечаване 
на питейното водопода-
ване, осигурявано от язовир 
„Камчия“ и язовир „Ясна 
поляна“, както и инфор-
мация за експлоатацион-
ното състояние на алтер-
нативните язовири „Порой“ 
и „Ахелой“. Действията ѝ 
са провокирани от писмо-
то на МОСВ.

От ВиК – Бургас увериха, 
че няма опасност в близ-
ките 6 месеца област 
Бургас да премине към 
режим на водоподаването. 
Съоръженията на язови-
рите „Камчия“ и „Ясна 
поляна“ работят нормал-
но. 

Областният управител 
апелира към населението 
за отговорно разходване 
на водния ресурс, като се 
ползва само за питейно-
битови нужди и да не се 
допуска използване на 
водата за поливни дей-
ности.

Риск от безводие в Бургаско: Забраняват ползването на питейна вода за поливане 

Язовир „Камчия“ 
е с полезен водо-
сбор около 21%
ФОТО: СТОП КАДЪР, 
YOUTUBE
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Черно море се намира 
под сериозна заплаха, а 
нарастващите климатич-
ни промени и интензив-
ното замърсяване оказват 
все по-голям натиск 
върху морските му еко-
системи. Поради тази 
причина „Грийнпийс Бъл-
гария“ инициира кампани-
ята „Живо Черно море“, 
която цели да изгради 
първия морски резерват 
„Маслен нос“ в българска-
та акватория. Кремена 
Ватева, координатор на 
кампанията, обяснява, че 
идеята за създаването на 
резервата е резултат от 
дългогодишна работа и 
научни проучвания за 
състоянието на морето, 
осъществени съвместно 
с Института по океано-
логия. Тя посочва, че Чер-
но море е най-затворени-

ят морски басейн в света, 
което прави неговите 
екосистеми особено уяз-
вими на инвазивни видове, 
замърсяване и експлоата-
ция.

Защо има необходимост 
от защита?

Черно море е подложено 
на нарастващ човешки 
натиск – не само от пряка 
човешка дейност като 
риболов и морски транс-
порт, но и от косвени 
фактори като замърсява-
не от реките, които се 
вливат в него. 

„То е най-бързо затоп-
лящият се морски басейн“, 
коментира Ватева, като 
посочва, че част от замър-
сяването му идва именно 
от Дунав. 

Замърсителите, навли-
защи в Черно море, оказват 
дългосрочен ефект върху 
популациите на морските 

обитатели и водят до 
намаляване на биоразноо-
бразието.

Според научните данни, 
промените в температу-
рата на водата влияят 
върху целия морски стълб, 
а това, в комбинация с 
нарастващото количество 

микропластмаса и хими-
чески замърсители, пра-
ви живота в Черно море 
все по-труден. В момента 
в морето се наблюдава 
постепенно намаляване 

на рибните популации, 
което от своя страна 
създава сериозни предиз-
викателства за рибарите, 
които зависят от тези 
ресурси.

Искане. „Грийнпийс“ настояват за първи изцяло воден резерват „Маслен нос“

„
Преди да 
направим 
предложение-
то си до ин-
ституциите, 
искаме да чуем 
мнението на 
местните 
хора, най-вече 
на рибарите 
от Приморско 
и Китен

Кремена Ватева
ФОТО:  ЛИЧЕН АРХИВ

От „Грийнпийс“ „подариха“ на МОСВ шамандура от изоставените мидени ферми         ФОТО: „ГРИЙНПИЙС“

ГЕОРГИ РУСИНОВ

„Да направим цялата 
територия на България 
резерват и да ни разглеж-
дат като индианци и да се 
приключва. Видяхме какво 
се случи в Банско, в Пирин. 
Свидетели бяхме на много 
радикални действия, кои-
то не са в полза на общ-
ността.“ Това заяви кметът 
на община Приморско Иван 
Гайков пред репортер на 
„Черноморски фар“. Ин-
формационният повод е 
искането на „Грийнпийс“ 
за създаването на резерват 
„Маслен нос“. Има ли при-
теснение сред местните, 
попитахме градоначални-
ка.

„Тъй като мотивите на 
природозащитниците са 
да запазят природата, 
която до момента е с 93% 
запазена флора и фауна, 
питаме се ние това не е ли 
част от усилията, които 
Община Приморско полага 
за съхранение и стопанис-
ване? Именно тези високи 

показатели се дължат на 
нашите всеобщи усилия да 
поддържаме територията 
чиста и с високо биоразно-
образие“, посочи той.

Гайков коментира и 
казуса с изоставените 
мидени ферми, които при-
родозащитниците ползват 
като опорна точка в иска-
нето си за създаване на 
резервата.

„Защо недобросъвест-
ното поведение на инвес-
титор, касаещо изгражда-
не на мидени ферми, които 
бяха изоставени след 
тяхната реализация, да 
пречи на нас? Това е сделка 
между Басейнова дирекция, 
частен инвеститор и бан-
ка. Община Приморско 
няма нищо общо с тази 
територия. Този обект 
беше изоставен и съот-
ветно влиянието на мете-
орологичните условия и 
морето нарушиха неговата 
цялост. Всичко, което 
беше изхвърлено на повърх-
ността и брега беше по-
чистено. В момента са 
останали няколко шаман-

дури, хванати с въжета“, 
заяви кметът и увери: 

„ Н и е  п р е д п р и е м а м е 
действия следващата 
седмица да почистим и тях, 
тъй като разбрахме, че 
Басейнова дирекция тър-
села от няколко години 
контакт със собственика, 
но не може да го осъщест-
ви. Затова ние ще положим 
необходимите действия, 
за да изчистим този про-
блем. И с това смятам, че 
тревогите и притеснени-
ята на природозащитни-
ците, чиито най-големи 
усилия, които са положили 
в живота, са да качат ша-
мандурата до кабинета на 
министъра на екологията, 
ще приключат.“.

От „Грийнпийс“ обясни-
ха пред нашето издание, че 
предвиждат множество 
срещи с местните общно-
сти и че мнението им ще 
се вземе под особено вни-
мание преди да пристъпят 
към предложение до МОСВ 
за създаване на първия 
изцяло морски резерват. 
Кметът на Приморско 

обясни, че такава среща 
вече е имало предвидена.

„Чакаха ги много развъл-
нувано местните, но те не 
се появиха. Очакваме с не-
търпение такива срещи. 
Меко казано обаче е, че 
хората изразяват несъг-
ласие. Това е много ради-
кално като предложение. 
Касае ограничаване на 
всякаква човешка дейност 
и намеса в тази зона, което 
е абсурдно, тъй като Со-
зопол, Приморско, Китен, 
Царево, Лозенец – това са 
национални туристически 
обекти от стратегическо 
значение за Южното Чер-
номорие и туризма. И някой 
да посегне на такъв бранш, 
който сформира немалка 
част от БВП, за мен е без-
умие изобщо да го комен-
тираме, камо ли да се 
предлага, а още повече и да 
се приеме такова нещо. За 
мен е абсурд, но сме били 
свидетели и на други аб-
сурдни предложения“, по-
сочи Гайков.

Градоначалникът е уве-
рен, че общината много-
кратно и постоянно се 
включва и предприема 
действия по почистването 
на територията и най-
вече резерват „Ропотамо“ 
и устието на реката. 

„На територията на 
общината има изключи-
телно живописна природа, 
резервати, много голямо 
биоразнообразие и това е 
нашата гордост. Това се 
опитваме да съхраним, 
защото това е в основата 
на нашия туристически 

продукт и поминък. Това е 
едно национално богатство, 
което се надяваме да имат 
възможност повече хора 
да го видят. А с тези огра-
ничителни санкции се 
ограничава възможността 
да изградим пристанище, 
да се разхождат свободно 
лодки, които да се наслаж-
дават на живописната 
природа, не могат да се 
гмуркат, не може да се 
риболува. Това не е проблем 
просто на едно съсловие 
рибари, както се опитват 
да го изкарат природоза-
щитниците. Да, ако това 
касае ограничаване на РК-
тата, които минават и 
тралят с техните мрежи, 
аз съм категорично „за“ 
това да бъде решено, дори 
без да се прави резерват. 
Ако касае бялата мида, да, 
аз съм „за“ да се забрани 
дори нейната покупко-
продажба и с това автома-
тично ще спре нейното 
тралене. Много е просто 
всичко как може да се огра-
ничи“, категоричен е той.

Според него замисълът 
е друг. 

„Да се осакати цялото 
Южно Черноморие и пре-
връщането му в това, в 
което се превърна река 
Ропотамо. Тя беше една от 
най-красивите и живопис-
ни места, на което се на-
слаждаваха туристите от 
Дуранкулак до Резово. Ид-
ваха по 30-40 автобуса 
всеки ден. И изведнъж 
това нещо го осакатиха 
като въведоха една мярка 
да могат само лодки с елек-

трически двигатели да 
пътуват по реката. Фирма 
спечели поръчка, купиха 
лодка с електрически дви-
гател, само че искаха да им 
се осигури мощност, за да 
могат да зареждат лодки-
те. Е, такава мощност и 
до днес не е осигурена, с 
което де факто блокираха 
тази атракция, която 
беше национално богатство. 
Забраниха и на националния 
отбор по кану-каяк да 
тренира в реката, тъй 
като – забележете – с греб-
лата създават течения в 
реката, които нарушават 
популацията на костенур-
ките. И хората отидоха да 
тренират в язовир „Искър“. 
И? Ние това ли ще правим 
все? Видяхме какво се случи 
в Банско, в Пирин. Свиде-
тели бяхме на много ради-
кални действия, които не 
са в полза на общността“, 
завърши кметът.

Иван Гайков, кмет на Приморско: Да направим цяла България 
резерват и да ни разглеждат като индианци

„
Свидетели 
бяхме на много 
радикални 
действия, 
които не са  
в полза на 
общността

Иван Гайков
ФОТО:  ЛИЧЕН АРХИВ

Градоначални-
кът припомни 
как с подобни 
санкции е бил 
осакатен 
туризмът по 
река Ропотамо 
с лодките, на 
които се за-
брани плаване
ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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риск за екосистемата в морето
Предизвикателствата 
около създаването на 

„Маслен нос“

Инициативата за съз-
даване на резерват „Маслен 
нос“ среща предизвика-
телства от различни 
посоки. 

„Преди да направим 
предложението си до ин-
ституциите, искаме да 
чуем мнението на мест-
ните хора, най-вече на 
рибарите от Приморско 
и Китен“, обяснява коор-
динаторът от „Грийнпийс“. 

Обсъжданията със за-
сегнатите страни са за-
дължителни и ще бъдат 
проведени в рамките на 
шестмесечен консулта-
тивен период. Един от 
въпросите, които предстои 
да се решат, е какви огра-
ничения ще бъдат нало-
жени в резервата, за което 
последната дума ще има 
МОСВ. Според Ватева, в 
някои части от бъдещата 
защитена зона може да 
бъде забранен индустри-
алният риболов, което би 
спомогнало за възстано-
вяването на рибните за-
паси. 

Ефектът на 
изоставените мидени 

ферми

Друг сериозен екологи-
чен проблем в района на 
бъдещия резерват пред-
ставляват неработещи 
мидени ферми. Те са били 
изоставени преди шест 
години и оттогава съз-
дават опасности както 
за морските обитатели, 
така и за рибарите, кои-
то имат затруднения да 
обслужват своите даля-
ни. 

„Буквално са превзели 
една сериозна територия 
– въжета оплетени, отго-
ре тези буйове, които са 
също едни в други запле-
тени. Водолазите, които 

влязоха да извадят този 
буй, който подарихме 
символично на МОСВ, ка-
заха, че долу е страшно. 
Ние го виждаме и на сним-
ките от видеокадрите, 
които направиха“, заявява 
тя.

В процеса на разгражда-
не тези съоръжения из-
пускат микропластмаси, 
които допълнително за-
мърсяват водата. 

На практика местните 
хора и учените са знаели 
за проблема от известно 
време, но не е предприето 
нищо, защото законовите 
механизми не позволяват 
принудително премахване 
на съоръженията. 

„Получава се едно прех-
върляне на топката зара-
ди това, че не могат да 
бъдат открити собстве-
ниците и да бъдат прину-
дени да си почистят. Това 
е най-малко финансов ресурс 
– да бъдат отстранени 
тези мидени ферми. Полу-
чава се един неприятен 
казус, с който очевидно 
никой не може да се справи“, 
посочва Ватева. 

Това е само един от 
примерите за това как 
липсата на координация 
между институциите 
оставя екологичните 
проблеми нерешени.

Защо морските 
резервати са важни  

за дългосрочното 
оцеляване  

на Черно море?

Инициативата за „Ма-
слен нос“ е в синхрон с 
европейските задължения 
на България, която тряб-
ва до 2030 г. да обяви поне 
30% от своите територии 
под защита, като 10% от 
тях трябва да бъдат със 
строг режим на защита. 
За да се постигне това, 
природозащитниците от 
„Грийнпийс“ и учени пред-
лагат новият резерват 
да служи като инкубатор 
за морските видове, къде-
то популациите на риби-
те и другите морски 
обитатели ще могат да 
се възстановят. 

„Има вече толкова мно-
го обявени морски резер-
вати по света, при които 
се доказва, че след около 4 
години, животът не само 
в самата зона, тъй като 
морето конкретно няма 
граници, природата по 
такъв начин се възстано-
вява, че може с чисто ко-
личествени мерки да се 
измери каква полза има от 
резервата. Рибите не само 
като бройка стават мно-
го повече, но и като раз-
мери – нарастват до 4 
пъти. И то само за 4 годи-
ни“, посочва Ватева.

Този ефект би имал 
пряко въздействие и вър-
ху местните рибарски 
общности, които биха 
могли да черпят от въз-
становените ресурси. 

Подобно решение не само 
би подобрило условията 
за риболов, но и би спомо-
гнало за подобряване на 
биоразнообразието в 
Черно море като цяло. 

Пример за обединение и 
сътрудничество в 

Черноморския регион

Ватева подчертава, че 
България може да даде 
пример на останалите 
черноморски държави, 
като обяви първия морски 
резерват. Черно море е 
общо богатство за Бъл-
гария, Румъния, Русия, 
Турция, Украйна и Грузия, 
и общите усилия за него-
вата защита биха спомо-
гнали за по-доброто бъде-
ще на региона. 

„Сътрудничеството 
между тези шест стра-
ни е от съществено 
значение, защото замър-
сяването не признава 
граници. Само със съв-
местни усилия можем да 
запазим Черно море“, 
заключва Ватева. 

Тя изразява надежда, че 
проектът за „Маслен нос“ 
ще привлече вниманието 
и подкрепата на черно-
морските съседи и ще 
послужи като основа за 
съвместни екологични 
инициативи.

Идеята за създаването 
на първия морски резерват 
в България е важна стъп-
ка напред към защитата 
на Черно море и неговото 
биоразнообразие. Подкре-
пена е и с подписка от 15 000 
души. 

ДОНА МИТЕВА

За проекта на „Грий-
нпийс България“ за 
създаване на резерват 
„Маслен нос“, който да 
е изцяло морска аква-
тория, доц. Виолин 
Райков от Институт 
по океанология – БАН 
коментира: „Още никой 
не е искал официално 
становище от нас. За 
мен това е нещо съвсем 
ново. Това е един доста 
дълъг процес по обявя-
ването, а може и да не 
стигне никога до фина-
лизиране. 

Със сигурност като 
постъпи в Екоминис-
терството – тогава ще 
бъде разпратено до 
всички компетентни 
институции. Нормално 
е от там да пратят 
искане за становище, 
защото то трябва да 
е подкрепено с научни 
данни, да няма разно-
гласия и да бъде огле-
дано от всички страни. 
Чак тогава да се минава 
към процедури по съз-
даването на такъв 
резерват. Нормално е 
да е дълъг процесът, 
защото не става дума 
само да обявиш един 
резерват, а трябва да 
се оформят режими на 
ползване, екосистемни 
услуги, които са позво-
лени, други, които са 
ограничени и т.н. Зако-
нодателството тряб-
ва да се спазва и прила-
га стриктно. 

Точно за тази цел 
трябва да има компе-
тентни мнения и цяла-
та налична информация 
да е налице и хората да 
могат да се запознаят 
с нея. А експертите 
като нас да излязат с 
официално становище“.

По думите на доц. 
Райков има достатъч-
но морски защитени 
области. „Ако наисти-
на е предложение за 
нова област, това, 
което разбирам, тряб-
ва да се разбере точно 
какво обхваща, дали 
граничи с вече същест-
вуващи.

От консервационна 
гледна точка идеята е 
много хубава, но реално 
погледнато в голяма 
част от тези зони има 
и човешка дейност. 
Така че трябва да бъдат 

отчетени всички ефек-
ти. Не говоря само за 
рибарите, ами има и 
транспортни, кабо-
тажни плавания. С 
други думи, това касае 
морския пространствен 
план. Този план е вече 
приет“, казва експертът 
и подчертава значи-
мостта на широките 
обсъждания, защото 
има много заинтересо-
вани страни, дейности, 
екосистеми и услуги – 
всякаква човешка дей-
ност.

„Смятам, че колегите 
трябва да са взели 
предвид всички компо-
ненти, като са разра-
ботвали предложение-
то за воден резерват. 
Но все пак нека да го 
видим, за да говорим 
конкретно и експертно.

От биологична и 
природозащитна глед-
на точка – да това е 
най-добрият вариант: 
да могат да се създадат 
условия. То пак има и в 
такива зони човешка 
дейност, но няма да е 
агресивна, няма да има 
драгажни дейности, 
няма да има тралене. 
Ще бъде ограничено 
преминаването и т.н.

По принцип човеш-
ките дейности влизат 
в конфликт с тези за-
щитени зони. В това се 
корени и проблемът да 
се намери баланс. Всеки 
обича природата и все-
ки би желал да има 
чисто море и да е пълно 
с риба и живот. Това е 
безспорно, но едно та-
кова решение трябва 
да е погледнато от 
всички страни“, заклю-
чи доц. Райков.

ДОЦ. ВИОЛИН РАЙКОВ, ИНСТИТУТ 
ПО ОКЕАНОЛОГИЯ – БАН:

Трябва да бъдат отчетени 
всички ефекти

„
От консерва-
ционна гледна 
точка идеята 
е много хубава, 
но реално 
погледнато в 
голяма част 
от тези зони 
има и човешка 
дейност

доц. Виолин Райков
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Водолазите на природозащитната организация показаха, че 
при изоставените ферми няма никакъв живот      ФОТО: „ГРИЙНПИЙС“

Районът около мидените ферми е опасан с въжета и шамандури
ФОТО: КАДРИ БНТ



Пътешественикът във времето
МАКСИМ МОМЧИЛОВ

Професията на Любен 
Манолов е фотография. А 
фотографията е памет. 
Фотографията е история. 
Благодарение на снимковия 
материал хората в Несебър 
и извън общината, черпят 
сведения не само за важни 
исторически събития, но 
също така опознават свои-
те прадеди, които никога 
не са виждали. В основата 
на всяка снимка стои жела-
нието на човек да запечата 
спомена, да улови мига, да 
забави хода на времето. А 
чрез несебърския ни фото-
граф е пътешественик във 
Времето.

Несебърският фотограф 
Любен Манолов (Любчо), 
започва да работи като 
фотограф на 1 април 1985 г. 
(не е шега) в редакцията на 
несебърския вестник „Слън-
чев бряг прес”.  Напредъкът 
на възрастта е неумолим и 
няма как да бъде предот-
вратен. Има начин обаче да 
остареем с достойнство. 
И това не е свързано само с 
вестник „Слънчев бряг прес“.  

Във всеки брой на вест-
ника точното му око и 
ръка оставят спомен от 
играта със светлината, 
жеста и образа. На неговото 
изкуство, произлизащо от 
голямото му сърце и топла 
усмивка, се удивляват мно-
го ценители, а редките му 
изложби са културни съби-
тия.

Да уловиш момента, по-
зата, слънцето, вятъра, 
това не е просто натиска-
не на „спусъка“, това е та-
лант, усещане, виждане. 
Всеки може да грабне фото-

апарата и да тръгне да 
снима, но малко са хората 
като Любчо, които в про-
дължение на 39 години ни 
предоставят чрез своите 
кадри събития, концерти, 
знакови срещи, природа – 
всичко важно за Несебър. 

Любчо е и своеобразен 
„съработник“, с помощта 
на когото виждаме отбул-
ващия се лик, или по-скоро 
многобройните ликове, 
себепоказващ се пред несе-
бърския свят. За да си добър 
фотограф обаче, трябва да 
си много по-добър в още 
нещо. Доказва го фотогра-
фът Манолов.

Несебърският фотограф 
изразява своето лично 
отношение към запечата-
ното чрез ракурс, светлина, 
перспектива, точен момент…
Там в тълпата, скрил ли-
цето си зад обектива, ви-
наги там в сенките, на пост, 

да улови момента, да ни 
предостави най-добрата 
картина, да ни разкрие 
тайни които ние често 
изпускаме. Фотографията 
не е безпристрастно огле-
дало на света.

Първата фотоизложба 
от тях, в съвместителство 
с Георги Бодуров, е тема-
тичната фотоизложба под 
мотото: „Несебър – моят 
град” през септември 1995 
г. 30 интересни цветни и 
черно-бели снимки, запеча-
тали в мигове несебърското 
ежедневие около морето, 
музеите, пристанището, 
смяната на сезоните, от-
ношенията между хората 
и животните. Сред фото-
графиите се открояват: 
„Десет бала вълнение”, 
импресиите: „Към небесата” 
и „Сън”, зимните снимки в 
черно-бяло: „Приятел” и 
„Гергана”.

Втората фотоизложба 
е под мотото: „Несебър – 20 
години обект на Световно-
то наследство” през юни 
2003 г. Освен исторически 
забележителности сним-
ките от тази изложба 
отразяват и оня ъгъл през 
обектива, който обикнове-
но се нарича авторово от-
ношение към заобикаляща-
та действителност. А 
според Любчо изкуството, 
в това число и фотоизкуст-
вото, трябва да радва.

Третата изложба “Не-
себър през обектива на 
фоторепортерите” – съв-
местна проява на фоторе-
портери от бургаски и 
несебърски медии. Излож-
бата бе посветена на 
45-годишнината на несе-
бърския вестник “Слънчев 
бряг прес” – юли 2006 г. В 
експозицията по покана на 
Любен Манолов присъст-
ваха със свои уникални 
снимки от Несебър десет 
фоторепортери от Бургас 
и града-домакин: Тодор 
Ставрев от БТА и неговият 
колега от „Черноморски 
фар” Станислав Ярмин, 
Татяна Стефанова от 
„Морски труд” и Николай 
Недев от „24 часа местен”, 
Румен Раканов от „Компас”, 
Иван Гочев от „Бургас днес 
и утре”, Тодор Чанев от 
т е л е в и з и я  „ П р и м а 
сат”,несебърските фото-
графи Георги Бодуров и 
Ангел Спасов.

За фотографията човек 
би трябвало да вижда, но и 
от време на време и да пише. 
Талантът на топ-десет-

ката фоторепортери при-
влече за дълго внимание 
върху фотосите на много-
бройните официално гости 
на изложбата, а след турис-
тическия сезон 27-те рам-
кирани фотоси бяха пред-
ставени на Общинския съвет, 
за да бъдат връчвани като 
представителен дар от 
града при посещения от 
официалните мисии.

Не е преувеличено, май-
сторът-фотограф Манолов 
е известен с прословутата 
си скромност и отразява 
красотата и събитията в 
несебърската общност. 
Освен във вестник „Слънчев 
бряг прес“ неговите чудес-
ни снимки илюстрират и 
публикации в сайтовете 
„Несебър инфо”,  „Несебър-
нюз” и „Съни прес”. 

На четвъртата изложба 
несебърският ни фотограф 
Манолов ,който от 30 го-
дини оживява снимките на 
несебърския вестник „Слън-
чев бряг прес “,стана и съ-
автор на специален билборд 
„Да съхраним Несебър”. За 
основа е снимка на Несебър 
от началото на 20 век, ко-
гато градът е бил само на 
старинния полуостров. 
Вижда се старата мелница, 
контурите на града и пров-
лака, който често е бил 
заливан от морето. Знакът 
на община Несебър, логото 
на ЮНЕСКО и на Световно-
то културно наследство 
внушават стремежа на 
общината и нейните граж-
дани и гости, че този град 
трябва свято да се пази. 

И още нещо, фотографът 

е синтез на техниката и 
естетиката, обичащ точ-
ността, яснотата, подат-
лив на поривите на вдъх-
н о в е н и е т о ,  ч о в е к  н а 
чувствата и съзерцанието. 
Фотографът влиза в ро-
лята на летописец на 
епохата, което му вменява 
особена отговорност. Пред 
него се разкрива целина, в 
която трябва да проправя 
пътища и пътечки, да на-
белязва места, с различни 
функционални възможнос-
ти за фотографиране. А 
чрез тях Любчо се е включ-
вал и в множество семина-
ри, уъркшопи, конкурси, 
концерти и забавления в 
националната „Фотова-
канция” в ММЦ „Приморско”.

Естетиката не дава 
рецепта и не осигурява га-
рантиран успех. Тя дава 
ориентири в търсенето, 
резултатът от което 
зависи от таланта и тру-
да на автора. Един кадър 
може да ти покаже цял 
непознат свят, да те от-
веде на неподозирани места, 
но също така може да ти 
разкаже история, да събуди 
в теб емоция и да внуши 
чувство. Снимките са за-
печатали поглед, настро-
ение, жест, които говорят 
за човека повече, отколко-
то разказите за него. 

За щастие все още има 
хора, които знаят същност-
та и смисъла на тези думи 
и ги прилагат в творчест-
вото си. Любен Манолов е 
един от тях, и ще продъл-
жава да пътешества във 
Времето. 
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Възрастта не е порок. Фотографът Любен Манолов на 75 години

ОБЯВЛЕНИЕ

Регионална здравна инспекция– Бургас, на ос-
нование чл. 90, ал.2 от Кодекса на труда,  обявява 
конкурс за длъжността: Заместник-директор на 
РЗИ-Бургас (1 щатна бройка) с месторабота гр. 
Бургас, ул. „Александровска“ № 120.

1. Минимални и специфични изисквания за 
заемане на длъжността:

– Образование – висше, образователно – ква-
лификационна степен „магистър по медицина“;

– Призната медицинска специалност;
– Квалификация по здравен мениджмънт;
2. Допълнителни умения и квалификации: Ком-

пютърна грамотност, владеене на чужд език.
3. Основна цел на длъжността: Подпомага ди-

ректора на РЗИ-Бургас за осъществяване на дър-
жавната здравна политика на територията на Област 
Бургас, като осъществява делегирани от него 

функции. Замества директора на РЗИ-Бургас при 
неговото отсъствие. 

4. Начин за провеждане на конкурса: 
• Изготвяне и защита на концепция за страте-

гическо управление – Тема „Визия за управление 
и развитие на Регионална здравна инспекция – 
Бургас“;

• Интервю.
5. Документи за участие в конкурсната проце-

дура:
– заявление (свободен текст) за участие в 

конкурса с посочване на документите, който се 
прилагат;

– подробна автобиография;
– копие от диплома за завършено висше обра-

зование с образователно-квалификационна степен 
„магистър” по „медицина”;

– копие от официален документ за призната 
медицинска специалност;

– копие от официален документ, удостоверяващ 
придобита квалификация по „здравен мениджмънт”;

– копие от официални документи, удостоверя-
ващи притежаването на професионалния опит;

– копие от документи, доказващи придобита 
компютърна (дигитална) грамотност и владеене на 
чужд език;

– писмена разработка на тема „Визия за упра-
вление и развитие на Регионална здравна инспек-
ция – Бургас“;

– други документи по преценка на кандидата; 
Документите, издадени в чужбина, се предос-

тавят в легализиран превод на български език и 
след необходимото признаване и легализация от 
съответните оправомощени органи в Република 
България.

Длъжностната характеристика за конкурсната 
длъжност се предоставя на кандидатите при пода-
ване на документите.

Документите за участие в конкурса се предста-
вят в Центъра за административно обслужване на 
РЗИ-Бургас (на адрес: гр. Бургас 8000, ул. ”Алек-
сандровска” № 120, ет.1) лично от кандидата или 
чрез пълномощник с нотариално заверено пълно-
мощно. Документите за конкурса могат да се 
представят по електронен път чрез подписано с 
електронен подпис (КЕП) заявление за участие в 
конкурс на e-mail: rzi@rzi-burgas.bg. 

Краен срок за подаване на документите: 
09.12.2024г. до 17:00ч.

Лице за контакт: Я. Стоянова – главен експерт 
ЧР в дирекция АПФСО, тел. 056/807312.

6. Списъците и всички съобщения във връзка с 
конкурса се обявяват на информационното табло 
на І-ви етаж в сградата на РЗИ-Бургас и на интернет 
страницата на РЗИ-Бургас в Раздел „Конкурси“  
https://rzi-burgas.bg/konkursi/.

Несебър винаги е бил във фокуса му

Любо Манолов 
започва своя 

творчески път 
през далечна-

та 1985 година
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

С главния 
редактор на в. 
„Слънчев бряг“ 
Максим Мом-
чилов
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ 
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Подписаха договор за безвъзмездно финансиране 
на основния ремонт на улица в Мъглен

На 24.10.2024 г. се подписа 
Административен до-
говор за предоставяне 

на безвъзмездна финансова 
помощ с рег. №BG06RDNP001-
19.821-0001-C01 за изпълнение 
на проект „Основен ремонт 
на част от улица №20  (от 
О.Т.95 до О.Т.67) по плана на 
село Мъглен, община Айтос“ 
по Мярка 7.2. „Инвестиции в 
създаването, подобряването 
или разширяването на всич-
ки видове малка по мащаби 
инфраструктура“ от Стра-
тегията за Водено от общ-
ностите местно развитие 
на МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА 
ГРУПА – АЙТОС. Бенефициент 
по договора е Община Айтос. 
Общата стойност на проек-

та е в размер на 153  708,08 
лева (сто петдесет и три 
хиляди седемстотин и осем 
лева и осем стотинки), като 
финансовата помощ е в размер 
100 на сто от общия размер 
на допустимите за финансо-
во подпомагане разходи по 
проекта. Безвъзмездната 
финансова помощ се предос-
тавя по подмярка 19.2 „При-
лагане на операции в рамките 
на стратегии за Водено от 
общностите местно разви-
тие” на мярка 19 „Водено от 
общностите местно разви-
тие” от Програмата за 
развитие на селските райони 
за периода 2014 – 2020 г., съ-
финансирана от Европейския 
земеделски фонд за развитие 

на селските райони.
По проекта ще се изпълни 

основен ремонт на част от 
улица №20  (от О.Т.95 до О.Т.67) 
по плана на село Мъглен, 
община Айтос с площ от 1124 
кв. м. Проектът обхваща част 
„пътна“ и се състои в подо-
бряване на транспортно-
експлоатационните харак-
теристики на уличната 
настилка, като се повиши 
безопасността на автомо-
билното и пешеходното 
движение, както и комфорта 
при пътуване. Предвидената 
за ремонт улица е с дължина 
154,53 м и с ширина на плат-
ното за движение 6 м, включ-
ващо две пътни ленти с 
ширина по 3 м. Предвижда се 

полагане на плътна асфал-
това смес за износващ пласт 
тип „А“ с дебелина 4 см и не-
плътна асфалтова смес за 
долен пласт с дебелина 4 см. 
За подобряване на отводня-
ването са предвидени нови 
бетонови бордюри 18/30/50, 
както и почистване и повди-
гане на съществуващи реви-
зионни шахти.

Съгласно разработения 
технически проект ще се 
изпълнят следните дейности: 

– ремонтни дейности по 
улични настилки – подгот-
вителни дейности и изкопни 
работи; пътни работи; ас-
фалтови работи; 

– ремонтни дейности по 
тротоарни настилки – път-

ни работи по полагане на 
бетонови бордюри; направа 
на тротоарна настилка с 
дебелина 10 см с фрезован 
материал; 

– повърхностно отводня-
ване; 

– безопасност на движе-
нието – временна организация 
на движението; постоянна 
организация на движението.

Основната цел на проект-
ното предложение е създа-
ване на привлекателна среда 
и повишаване качеството на 
живот на жителите на с. 
Мъглен, община Айтос, как-
то и подобряване достъпа 
на населението до общест-
вени услуги и подобряването 
на екологичната среда чрез 

благоустрояване на физиче-
ската и жизнена среда в на-
селеното място. С реализа-
цията на проекта ще се 
осигури: 

– реконструиране и реха-
билитиране на 1124 кв. м 
улични настилки; 

– възстановяване и подо-
бряване на транспортно-
експлоатационните качест-
ва и носимоспособността на 
пътната настилка; 

– осигуряване на условия за 
безопасност на движението; 

– изграждане на бетонови 
бордюри; 

– осигуряване на достъпна 
среда, включително подобря-
ване на достъпа на хора с 
увреждания.

С финансиране по общински проект основно ще бъде ремонтирана една от централните улици 
на с. Мъглен                        ФОТО: МИГ-АЙТОС

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ-
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

Настоящата публикация е осъществена с финансовата помощ на Европейски земеделски фонд за развитие на селските райони във връзка със Споразумение за изпъл-
нение на Стратегия за Водено от общностите местно развитие № РД50-146/21.10.2016 г. по подмярка 19.4.”Текущи разходи и популяризиране на стратегия за Водено от 

общностите местно развитие” на мярка 19 „Водено от общностите местно развитие” на Програмата за развитие на селските райони за периода  2014 – 2020 г.
п.к. 8500 град Айтос, община Айтос, област Бургас, ул.” Васил Левски ” № 2 • www.mig-aytos.com; моб.тел. +359 886 881 212 ; e-mail: mig_aytos@abv.bg

Калчо Димов е 
републикански шампион за 
2024 г. при Суперсеньорите 

С рекорден брой участни-
ци за последните години 
стартира последният кръг 
от Републиканския ни шам-
пионат по мотокрос на 
Мотополигон - Айтос. 98 
състезатели от България, 
Сърбия и Турция определи-
ха новите шампиони на 
страната в голяма част от 
класовете. Много публика 
и много битки имаше на 
финала в Айтос.

Кметът Васил Едрев и 
легендата на българския 
мотоциклетизъм Богдан 
Николов дадоха старта на 

мотосъстезанието в Айтос. 
БФМ удостои градоначал-
ника с Благодарствен пла-
кет за изключително до-
брото партньорство на 
Община Айтос при провеж-
дането на 9-я кръг от Ре-
публиканското първенство 
по мотокрос. Въпреки 
студеното време, на мото-
полигона дойдоха не само 
айтозлии, но и много лю-
бители на мотоспорта от 
съседни селища.

В края на състезанието 
бяха раздадени купите и 
медалите за 2024 г. в раз-
личните класове. Айтос се 
вълнуваше и аплодираше 
най-вече отличното пред-
ставяне на айтоските 

състезатели Живко Богда-
нов, Атанас Леков, Калчо 
Димов. И тримата бяха в 

топ 3 на най-добрите в своя 
клас. Републикански шам-
пион при Суперсеньорите 

стана Калчо Димов. В клас 
MX 2, бронзовия медал граб-
на Атанас Леков, в клас MX 

1 със сребро се окичи Живко 
Богданов.

НП

„Grand prix Айтос 2024“ с рекорден брой участници

Калчо Димов на върха при Суперсеньорите       ФОТО: НП

Кметът Васил Едрев с признание от БФМ за добрата организа-
ция на републиканското състезание
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ОУ „Атанас Манчев“ със силна и вълнуваща музикално-поетична програма

Наричат Деня на народни-
те будители венец на 
народната признателност, 

Ден, в който почитаме ярки-
те личности на България, 
достойни за историческата 
ни памет. По традиция на 1 
ноември айтозлии се покланят 
и поднасят цветя на благо-
дарност в църковния двор. Там 
където е знакът на будител-
ството в Айтос – паметникът 
на първоучителя Господин 
Димов Бъчеваров, създател на 
първото българско училище 
и читалището в града ни.

Имаме и друга, съвременна 
айтоска традиция – на този 
ден думите на почит и възхва-
ла към будителите са на 
учителите и децата от ОУ 
„Атанас Манчев“ с директор 
Силвия Томова. И тази година 

учениците на Донка Аврамова 
и колегите ѝ преподаватели 
– Елена Атанасова и Николай 
Чапкънов, ни развълнуваха с 
музикално-поетична програма 

за празника. Поднесоха ни урок 
по родолюбие, с много силни 
текстове и стихове, подбрани 
от учителя по български език 
и литература Донка Аврамова, 

с прекрасното патриотично 
цигулково изпълнение на му-
зиканта и учителя по музика 
Николай Чапкънов и с талан-
та на водещата Елена Атана-

сова – ресурсен учител. Педа-
гозите на ОУ „Атанас Манчев“ 
и техните възпитаници ни 
вдъхнаха кураж и оптимизъм, 
че съвременните технологии 

не са успели да ни отдалечат 
от самите нас и от идеалите, 
за които живяха и умираха 
нашите предци – будителите.

НП

Айтос се поклони на будителите пред паметника 
на първоучителя Господин Димов Бъчеваров

ПРОФЕСИОНАЛНА ГИМНАЗИЯ 
ПО СЕЛСКО СТОПАНСТВО 

„ЗЛАТНА НИВА” ГРАД АЙТОС
ул. „Славянска” №50, тел.0888/206682

О Б Я В А

Професионална гимназия по селско стопан-
ство „Златна нива” гр.Айтос обявява свободно 
работно място за Учител по практическо 
обучение - Растениевъдство по чл.67 ал.1 т.1 
във връзка  с чл.70 ал.1 от КТ. 

 - Кандидатите трябва да имат  висше об-
разование, степен бакалавър или магистър 
по професионално направление от област на 
висшето образование аграрни науки и профе-
сионални квалификации  „Агроном“ „учител".

Необходими документи:
1.Заявление до директора (свободен текст) 

със задължително записан адрес и телефон 
на кандидата

2. Професионална автобиография /СV
3. Копие от документи, удостоверяващи 

завършена степен и специалност във висшето 
образование и придобита квалификация

4.Трудова книжка, препис-извлечение или 
друг документ, удостоверяващ продължител-

ността на професионалния опит
5. Документи за научно звание или научна 

степен за професионално-квалификационна 
степен, ако кандидатът притежава такива

6. Декларация по чл.215, ал.1 от ЗПУО – 
саморъчно написана

7. Документ за самоличност – за сверка

Документи при сключване на Трудов договор
1.Медицинско за работа
2.Свидетелство за съдимост
3.Документи по Наредба №4/24.10.2016г., 

доказващи отсъствието на заболявания и от-
клонения, които застрашават живота и здравето 
на учениците – Удостоверение от Диспансер 
за психично здраве, че лицето не се води на 
диспансерен отчет за психично заболяване;

4.Документ от СБАЛПФЗ, че лицето не страда 
от белодробна туберкулоза с бацилоотделяне

5.Трудова книжка/оригинал   
Документи се подават при Завеждащ адми-

нистративна служба на училището в срок  до 
02.12.2024г. включително.

Мястото е  свободно от 06.02.2025г.
Телефон за справки:  0888/206682

ТАНЬО ЧАКЪРОВ
ДИРЕКТОР

МАКСИМ МОМЧИЛОВ

Днешният читател 
почти не познава автора 
Радостин Радев. От де-
бютната му книга едва 
сега ще има възможност 
да се запознае с творчест-
вото на Радев, благодаре-
ние на издателствата 
„Информа принт” - 
Бургас и „МараМ” - 
Несебър.

В едно спретнато 
томче, издадено 
под заглавие „Ве-
чният дуел“, са 
поместени тек-
стове с 25 заглавия. 
Първата книгата на Радо-
стин Радев е една сравни-

телно пълна представа за 
неговия сложен и проти-
воречив, прозаичен път. 
В прозата на Радев се 

смесва оригиналният 
текст в слово, което руши 
установените синтак-
тични, лексикални и про-

зодични рамки на езика. В 
крайна сметка точно те 
са ключови за нейната 
отличимост. Книгата е 
даваща, но и изискваща – 
заради темите, заради 
смислите и посланията, 
заради особения пулс на 
диалогичността.

В своята книга Радев 
прави нещо различно – в 
нея има много пластове и 
идеи. Като тази, за фор-
мирането на личността, 
и как нарушената връзка 
между детето и родителя, 
(конкретно в случая лини-
ята баща – син), оказва 
силно влияние върху ната-
тъшните преживявания 
за случващото се и заоби-
калящото. Всичко това е 

синтезирано под заглави-
ето: „Христос им дава 
своето сърце”.

И другите му текстове 
притежават една особена 

емоционалност, която е 
притегателна. И тя е 
това, което може да зав-
ладее читателя при пър-
вата среща с тях.

МАРИЯ КОЛЕВА 
секретар на НЧ „Христо 
Ботев 1928“, с. Съдиево

По повод 1 ноември – Деня 
на народните будители, НЧ 
„Христо Ботев 1928“, с. Съ-
диево организира кампания 
за Препис на Паисиевата 
история. Учениците от се-
лото с огромно старание 
преписваха откъси от исто-
рията, за да оставят своята 
следа за поколенията, така 
както са го направили тех-
ните предци. Децата се 
включиха с много желание и 
увереност, че изпълняват 
завета на Паисий Хилендарски: 
„Преписвайте тази историй-
ца и пазете я – да не се погуби.“

В инициативата се вклю-

чиха и бивши учители от 
Съдиево. Читалището орга-
низира преписването на ис-
торията с идеята да съхра-
н и м  т о в а ,  к о е т о  с м е 

получили през вековете от 
народните будители, посве-
тили времето, знанията, 
душата си за развитието на 
българския народ.

Кметът Васил Едрев благодари на учениците и учителите от ОУ „Атанас Ман-
чев за патриотичната програма

Поклонението в двора на църквата на 1 ноември е традиция за Айтос
ФОТО: НП

За Деня на народните будители 
предпремиера на „Вечният дуел“ на Радостин Радев

В Съдиево деца и възрастни 
преписват Паисиевата история 

Децата на Съдиево преписват Паисиевата история= Читали-
щето ще съхрани преписите за поколенията        ФОТО: МАРИЯ КОЛЕВА

Радостин Радев

В Посетителски център „Генгер“   ФОТО: НП
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МАРИЯ КОСТОВА 
ръководител проект

На 29.10.2024 г. беше про-
ведена информационна 
среща по проект „Предос-
тавяне на услуги за по-добро 
бъдеще на децата в община 
Айтос“ с договор BG05SFPR002-
2.003-0144-C01 процедура 
BG05SFPR002-2.003 „Бъдеще 
за децата“ приоритет 2 
„Социално включване и 
равни възможности“. На 
срещата присъстваха пред-
ставители на институции, 
имащи отношение към ра-
ботата с деца и подпомага-
не развитието на децата и 
техните семейства. Сре-
щата се проведе в Центъра 
за работа с деца и семейства, 
в който се реализират 
проектните дейности в гр. 
Айтос, ул. „Лиляна Дими-
трова“ №12. Гости на ин-
формационното събитие 
бяха директори и предста-
вители на детски градини 
и училища от община Айтос, 
както и работещи в соци-
алните служби.

Представени бяха дей-
ностите, заложени в про-
екта, както и реализирани-
т е  д о  т о з и  м о м е н т . 
Представени бяха и специа-
листите, които вече ус-
пешно работят с деца и 
родители от общината, 
които имат нужда от под-
крепа – Емилия Божилова – 
ръководител център; Ве-
села Манолова – социален 
работник; Станка Иванова 
– акушер; Данка Янова и 
Станислава Марианова-
Шестакова – медицински 
сестри; Гюлтен Асенова – 
медиатор; Недялка Попова 
– психолог; Костадинка 

Караатанасова – социален 
педагог; Стефка Богацевска 
– логопед, Десислава Стан-
чева – счетоводител. Дей-
ностите, задачите и цели-
те към които проектът е 
насочен, са:

• Здравна профилактика 
и превенция, информираност 
за здравното обслужване 
на гражданите и достъпа 
до здравни грижи. Инфор-
мираност относно имуни-
зационния календар;

• Програми за превенция 
в най-уязвимите и маргина-
лизирани общности като 
напр. програми за превенция 
на ранни бракове и раждания, 
семейно планиране, подго-
товка за включване в обра-
зователната система и 
други според идентифици-
раните нужди;

• Мерки за повишаване на 
здравната култура по от-

ношение превенция на бо-
лестите при децата.

• Услуги за ранно детско 
развитие – формиране на 
родителски умения; семей-
но консултиране и подкре-
па, вкл. и по отношение на 
здравните аспекти; ранна 
интервенция за деца с ув-
реждания и затруднения в 
развитието;

• Предоставяне на патро-
нажна грижа за деца от 0 до 
3 години;

• Предоставяне на пре-
вантивни и подкрепящи 
услуги в общността за деца 
и младежи до завършването 
на средно образование, но 
не повече от 20-годишна 
възраст;

Периодът, през който 
ще се изпълнява проект 
„Предоставяне на услуги за 
по-добро бъдеще на децата 
в община Айтос“, е от 

01.11.2023 г. до 28.02.2026 г., 
като услугите могат да се 
предоставят както мобил-
но и на терен в дома на по-
требителя, така и в Цен-
търа, който разполага с 
кабинети за специалистите, 
зала за групови срещи и 
прекрасен двор. 

Досега са обхванати 205 
потребители, от тях 24 са 
получили индивидуално 
консултиране, 14 са вклю-
чени в патронажна грижа, 
проведени са и две групови 
занимания с потребители 
– Арт работилница и Лят-
но училище, а всяка седмица 
в Центъра се провеждат 
групови консултации с ро-
дителите на потребители. 
Екипът по проекта до на-
стоящия момент е провел 
групови срещи с родители-
те на децата от детските 
градини  „Калина Малина“, 

„Здравец“, „Пролет“, „Сла-
вейче“, както и в градините 
в с. Карагеоргиево, с. Поля-
ново, с. Тополица. Предсто-
ят срещи и в останалите 
детски градини, както и в 
училищата на територия-
та на община Айтос. При-
състващите директори 
споделиха своя голям инте-
рес и удовлетворение от 
проекта, част от тях вече 
са насочили  към услугата 
родители и деца, за които 
имат наблюдение, че се 
нуждаят от допълнителна 
подкрепа. Предстоят срещи 
с ученици по теми, свързани 
с кариерното ориентиране, 
справяне с конфликтни 
ситуации, агресия и здраво-
словен начин на живот.

Този проект е успех за 
Община Айтос и за децата, 
защото това към момента 
е единствената безплатна 

и достъпна социална услуга 
в общината. Деца и роди-
тели могат безплатно да 
получат консултация от 
логопед, психолог, социален 
педагог. Затова и отговор-
ността за неговата реали-
зация, и очакваните резул-
тати са много високи. 
Проектът е в подкрепа и 
на институциите, включи-
телно и на Отдел „Закрила 
на детето“ (които до този 
момент насочваха към ЦОП-
ове в гр. Бургас и гр. Карно-
бат) 

С цел повишаване роди-
телския капацитет на 
всички, които се интересу-
ват от детското развитие, 
са създадени групи в соци-
алните мрежи, в които 
специалистите споделят 
разнообразна информация, 
свързана с детското раз-
витие. Вярвам, че чрез 
съвместните усилия на 
целия ни екип ще допринесем 
за подобряване развитието 
на децата в община Айтос, 
ще подпомогнем педагозите 
и родителите, които имат 
нужда от подкрепа както 
при работа с деца с дефици-
ти, така и при работата 
им с деца в затруднено по-
ложение. Целият ни екип 
вярва, че за да растат и да 
се развиват активно, деца-
та се нуждаят от защите-
на семейна среда, много 
игри и позитивни емоции, 
стимулираща среда и при 
нужда – подкрепата на ком-
петентни специалисти.

Безплатни и достъпни услуги за деца и 
семейства по общински проект

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКИ ЦЕНТЪР ЗА СОЦИАЛНИ И ЗДРАВНИ УСЛУГИ

8500 гр.Айтос ул.” В.Левски”  № 5 
тел. 0558/ 2- 56-30, 2-21-74 e-mail: ocszu@aytos.bg

ОБЯВА ЗА СВОБОДНО РАБОТНО МЯСТО

Община: Айтос
Име на учреждението: ОЦСЗУ 
Свободна позиция: Медицинска сестра - 1 щатна бройка  в яслена 

група към детска градина
Образование: висше - медицинско
Минимална образователна степен: бакалавър
Област на висше образование:  здравеопазване и спорт, здравни грижи
Професионална квалификация: „медицинска сестра“, „акушерка“ 

„лекарски асистент“ или „фелдшер“.
Назначение: трудово правоотношение,  чл.67, ал.1, т.1 от  КТ,  във 

връзка  с  чл.70  ал.1, ал.2 от КТ/в полза на работодателя/

Необходими документи:
- Заявление /до ръководителя/ - по образец;
- Автобиография – CV;
- Копие от документ за завършено образование;
- Копие от документи за допълнителна квалификация (при наличие);
- Декларация за обработка на лични данни (по образец);
-  Копие на трудова книжка

Начин на провеждане на подбора: по документи и събеседване.
Избраните кандидати ще бъдат поканени на събеседване.

Основни задължения на длъжността:
Организира и провежда медицинската  и възпитателната дейност  в 

яслената група; Отговаря за цялостната работа в поверената и група.

Документи се подават от 05.11.2024 г. до 18.11.2024 г. от 08.30 ч.  
до 12.00 ч. и от 12.30 ч. до 17.00 ч. в работни дни в деловодството на 
ОЦСЗУ- гр.Айтос, ул. Васил Левски № 5. 

Тел. за връзка: 0893 636 078; 0558 2 56 30

Представени бяха дейностите по проекта и специалистите, 
които до края на м. февруари 2026 г. ще консултират безплат-
но деца и семейства

Гости на информационното събитие бяха директори и пред-
ставители на детски градини и училища в община Айтос

ФОТО: ЕКИП ПО ПРОЕКТА

Надпреварата за Купа 
„Неврокоп“ се проведе в 

град Гоце Делчев

Сред 430 състезатели 
по свободна борба от ця-
лата страна и гости от 
Турция, Узбекистан, Русия, 
Белгия, Молдова, Унгария, 

Северна Македония, Румъ-
ния, Латвия и Гърция, 
най-малките ни борци се 
пребориха за злато и сре-
бро, съобщи за вестник 
„Народен приятел“ мла-
дият треньор Октай 
Ружди. Надпреварата на 
тепиха в Гоце Делчев беше 

за купа „Неврокоп“.
Две айтоски момчета 

вдигнаха на крака стоти-
ци фенове. Овациите бяха 
за Мерт Сюлейман, който 
спечели категорично пър-

вото място в категория 
32 кг. Ибрахим Ибрям пък 
грабна второто място и 
среброто в категория 47 
кг при деца - втора група.

НП

Злато и сребро за айтоските борци 
от международен турнир 
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Ротари – Айтос с нов проект – ще освети „Трите братя“ в цветовете на българското знаме 

На 2 ноември 2024 г. Рота-
ри клуб Айтос тържест-
вено отпразнува 15 годи-

ни от чартирането си. 15 
бяха и Ротари клубовете, 
които празнуваха годишни-
ната заедно с приятелитe от 
Айтос. Специално за тър-
жественото събитие в рес-
торант „Корона“ в Айтос 
дойдоха Маргарита Богдано-
ва, Дистрикт Гуверньор на 
Ротари България дистрикт 
2482, Веселин Димитров Паст 
Дистрикт гуверньор, Пламен 
Цветков Дистрикт гуверньор 
елект, приятели ротарианци 
от гр. Одрин Република Турция.

Маргарита Богданова поз-
драви клуба като един от 
най-дейните в страната и 
подчерта участието му в 
национални и местни проекти, 
свързани с традициите, здра-
веопазването и образование-
то. Кметът на община Айтос 
Васил Едрев, който е почетен 
член, поднесе благодарността 
на айтозлии към Президента 
д-р Синан Чете и членовете 
на клуба за успешните съв-

местни проекти и добрите 
идеи за бъдещи общи начина-
ния в интерес на местната 
общност. Гости на рождения 
ден бяха и народният пред-
ставител Севим Али, кмето-
ве на съседни общини, дирек-
тори на учебни и детски 
заведения, представители на 
държавни и общински инсти-
туции, общественици, пред-
приемачи и граждани.

„Най-високото ротариан-

ско отличие Paul Harris Fellow 
получиха по време на търже-
ствата 11 членове на айтос-
кия Ротари клуб. Те станаха 
носители на сертификат и 
значка с името на Пол Харис 
– адвокатът от Чикаго, съз-
дател на първия Ротари клуб 
в света. С „Пол Харис“ се 
удостояват членове на Рота-
ри Интернешънъл, превели 
минимум 1000 $ към фондация 
„Ротари“. С последните даре-

ния Ротари клуб Айтос стана 
100% носител на "Пол Харис 
фелоу". Даренията на клуба 
само към фондацията възли-
зат на 20 000 $, заяви за НП, 
Президентът на Ротари клуб 
Айтос д-р Синан Чете.

Всички присъстващи на 
празничното събитие под-
крепиха благотворителната 
кауза на Ротари клуб Айтос 
– „Филип Кутев във вечност-
та“. Идеята е със събраните 
пари от това и други благот-
ворителни събития да се 
акумулират средства, доста-
тъчни за изграждането на 
паметник на Филип Кутев – 
най-известният айтозлия на 
всички времена. За тази цел 
на името на Ротари клуб Ай-
тос е открита и банкова 
сметка - BG59STSA93000021455719 
STSABGSF БАНКА ДСК-ЦУ – 
ДАРЯВАЙТЕ!

Гостите бяха впечатлени 
от разветия огромен трибаг-
реник на фона на възрожден-
ската песен за Райна Попге-
оргиева на айтоската рок 
група „Пазара“с ръководител 
Иван Иванов, член на клуба, 
която поздрави присъства-
щите с благотворителното 

си участие.
„Вълнуваме се, че бяхме част 

от тази специална вечер, 
изпълнена с топли емоции и 
споделени моменти. Нека 
успехите ви продължават, а 
доброто да бъде пътеводител 
за всички нас!“, коментираха 
след тържеството от Рота-
ри клуб Шумен. Интерес 
предизвика и видеото, което 
представи успешните проек-
ти на Ротари Айтос и рабо-
тата на клуба в полза на об-
ществото през 15-те години 
на неговото съществуване.

„Ротари клуб Айтос под-
готвя много стойностен 
проект, свързан със скалния 
феномен „Трите братя“ – един 
от 100-те национални турис-
тически обекта на България. 
Той е по подобие на този, 
който реализирахме по повод 
нашата 10 годишнина - осве-
тяване на монумента „Аетос 
с орела“. Ще осветим и „Трите 
братя“ с цветовете на бъл-
гарското знаме – бяло, зелено, 
червено. Тези цветове ще се 
редуват с бяла светлина – 
целта е да покажем красота-
та и уникалността на тази 
айтоска природна забележи-

телност“, коментира Прези-
дентът на Ротари д-р Чете.

Ясен план за още един про-
ект имат айтоските рота-
рианци, за него ще се търси 
подкрепа от Фондация Рота-
ри. „Проектът е свързан с 
водата, която децата ползват 
в училищата. Идеята е за 
поставяне на батерии с фо-
токлетка за пестенето ѝ“, 
обяснява още д-р Чете.

С водата е свързана и те-
мата на Ротари Интернешъ-
нъл за ротарианската 2024 - 2025 
г. - Магията на Ротари! А 
според Президента елект 
Стефани Урчик, Магията на 
Ротари се създава чрез всеки 
завършен проект, всяко да-
рение и всяко ново членство. 
„Така че, ангажирайте се, 
дарявайте и бъдете активна 
част от тази вълшебна ис-
тория!“, е призивът на Урчик 
към членовете на междуна-
родна организация за служба, 
в чиято основа е обединява-
нето на лидери в бизнеса и 
професията, осъществяващи 
хуманитарни проекти и на-
сърчаващи добронамереност-
та и мира по целия свят.

НП

Педагозите на ДГ „Славейче“: 
„Да вдъхновим децата да 

ценят това, което ни 
заобикаля!“

Децата и учителите на 
детска градина „Славейче“ с 
директор Станимира Колева 
посветиха на родния град 
цяла седмица преди Димитров-
ден. Родители и приятели на 
детската градина бяха съп-
ричастни към десетките 
инициативи, които в пре-
дпразничните дни се прове-
доха под мотото МОЯТ РОДЕН 
ГРАД. „Това не беше спонтан-
на идея, а добре обмислена 
програма, която детската 
градина успя да осъществи с 
много енергия, ентусиазъм и 
положителни емоции за деца-
та и за нас самите. Основната 
ни идея беше да вдъхновим 
децата да ценят това, което 
ни заобикаля. Да почувстват 
корените си и принадлежнос-
тта си към родния град“, 
мотивира идеята за Седми-
цата, посветена на Айтос, 
директорът Станимира 
Колева.

Началото беше сложено с 
виртуална разходка "Да опоз-
наем нашия град". Един нов 
поглед към града, една приказ-

ка, разказана на децата с 
много любов и искрена при-
вързаност към Айтос. Да 
обичаш своя град означава да 
го познаваш, да познаваш хо-
рата, забележителностите, 
ярките събития и личности. 
Затова Ден втори от Седми-
цата ДГ „Славейче“ посвети 
на едно от големите предим-
ства на родния град -"Зана-
ятите и изкуствата в град 
Айтос". И тъй като богат-
ството ни от стари занаяти 
е в „Генгер“, децата дойдоха в 
Етнографския комплекс, с 
много желание и вълнение.

Мария Кондова, уредник в 
Посетителски център "Генгер", 
посрещна малчуганите с филм 

за местните занаяти, после 
им предложи интересна раз-
ходка из занаятчийските 
ателиета, за да ги посвети в 
една от най-древните тра-
диции на родния град. Най-
впечатлени бяха от грънчар-
ското ателие и магията на 
глината. Затова, на следващия 
ден, учители и деца си спре-
тнаха работилница в двора 
на детската градина. За да 
усетят, че грънчарството е 
изкуство, в което се влага 
вдъхновение, талант, фанта-
зия и майсторлък. А за да го 
овладееш, ти трябва умение-
то на майстор-грънчар. 
Младият Андон Орлов, майстор 
в грънчарница „Орлето“, от-

кликна на детските желания 
с талант и грънчарско коле-
ло, чийто шум се смеси с нео-
писуемата емоция на малчу-
ганите. Резултатът от общия 
ентусиазъм бяха три изящни 
глинени съда, скъп спомен от 
Дните на родния град.

Много бяха инициативите, 
но с една цел – да запознаят 
децата с живота в любимия 
град. Особен интерес предиз-
вика изложбата „Моят град 
през моя поглед". Деца и роди-
тели заедно изработиха 
експонатите, използвайки 
различни техники и разноо-
бразни по вид материали. 
Богатата изложба донесе 
много настроение и усмивки, 

както за малките славейчета, 
така и за родители, учители 
и гости.

А можеш ли да чакаш праз-
ник без музикално-поетична 
програма?! Подготвиха я де-
цата от Четвърта група 
„Мечо Пух“ с учителки Герга-
на Ганева и Таня Здравчева. 
Детският спектакъл "Айтос 
- с име на орел" изпълни двора 
с приятели, празнично на-
строение и много усмивки. 
Детската градина посрещна 
родители и гости, а накрая, 
по традиция всички се хвана-
ха на право българско хоро за 
здраве и берекет.

Последният ден от Дните 
за Айтос беше най-емоциона-

лен. С мотото „Хайде на 
пикник“, на разходката из парк 
"Славеева река“ тръгнаха 
деца, учители и родители. 
Нещо повече – във веселите 
игри заедно с малчуганите се 
забавляваха и баби и дядовци. 
Вкусен обяд, песни и игри – 
незабравимо преживяване, 
което засили връзката меж-
ду децата, техните семейства 
и образователната институ-
ция, подчертавайки важност-
та на доверието и сътрудни-
чеството в обучението и 
възпитанието.

Впечатлява иновативният 
подход на педагозите от ДГ 
„Славейче“ – да мотивират 
децата да бъдат активни. Да 
имат свой поглед върху всич-
ко, което ги заобикаля и 
всичко, за което се говори. А 
не да стоят в послушание в 
занималнята. Вярвам, че то-
зи изключителен урок по 
родолюбие децата ще запом-
нят завинаги и ще се връщат 
след години към него в споме-
ните си – отново, и отново. 
И винаги ще преоткриват 
нещо ново – за себе си, за света 
около тях и разбира се – за 
родния град.

НП

ДГ „Славейче“ с вълнуваща Седмица на родния град

Магията на глината Славейчетата в Етнографски комплекс „Генгер“                 ФОТО: НП

Приятели от над 15 клуба от страната дойдоха на празника в ресторант „Корона“

Празнична торта за 15 години Ротари-Айтос Плакети за паст-президентите                           ФОТО: РОТАРИ КЛУБ - АЙТОС

Маргарита Богданова, Дистрикт 
Гуверньор на Ротари България 
дистрикт 2482 с поздрав и поже-
лания към айтоските приятели
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Кметът Тихомир Янакиев: 
Общината изпълнява 
проектите си в срок

Ремонтът на парка, 
познат като „Мага-
решкия площад“, 

върви в срок и до Нова 
година жителите на 
Созопол ще имат едно 
напълно реновирано и 
модерно пространство 
за отдих и забавления за 
децата“. Това каза кметът 
на община Созопол Тихо-
мир Янакиев след поред-
ната инспекция на обек-
та. 

Общината изпълнява 
още няколко проекта. В 
квартал „Мисаря“ ще 
бъде изградена изцяло 
уличната мрежа, ще бъдат 
поставени тротоари и 
осветление. Старите 
улици в квартала, които 

бяха изградени преди 3 
години, също ще бъдат с 
нови осветителни тела. 

В Новия град на Созопол 
ще бъдат направени още 
четири улици и още един 
парк между „Мусала“ и 
„Вихрен“, които също ще 
бъдат ремонтирани.

„Предстои стартът 
на ремонта в училищата 
в Созопол и в с. Росен. До 
края на годината ще бъ-
дат готови и техниче-
ските проекти за кана-
лизациите на селата 
Атия и Росен. Това ще 
даде възможност общи-
ната да кандидатства 
за финансиране на тези 
проекти“, каза още кме-
тът Янакиев.  

През 2023 г. Община 
Созопол подписа Адми-
нистративен договор 
за отпускане на безвъз-
мездна финансова помощ 
за изпълнение на дейно- 
с т и т е  п о  п р о е к т 
№BG05SFPR002-2.001-0138 
„Грижа в дома в община 
Созопол“ по процедура 
BG05SFPR002-2.001 „Гри-
жа в дома“, финансирана 
от Европейски социален 
фонд плюс, чрез програ-
ма „Развитие на човеш-
ките ресурси 2021-2027“.

Проектните дейнос-
т и  с т а р т и р а х а  н а 
05.05.2023. и са за период 
от 20 месеца и трябва-
ше да приключат на 
5.11.2024 г. Управлява-
щият орган – МТСП, 
увеличи срока на дей-

ностите с още 2 месеца 
– до 5 януари 2025 г.

Проектното предло-
жение е за осигуряване 
на подкрепа в домашна 
среда за лица с уврежда-
ния и възрастни хора, 
зависими от грижа от 
територията на общи-
на Созопол. Разширени 

са възможностите за 
предоставяне на соци-
ални и интегрирани 
здравно-социални услуги 
в домашна среда. Целта 
е да се осигури подкрепа 
на представителите на 
целевите групи чрез 
осъществяване на след-
ните дейности:

1. Предоставяне на 
почасови мобилни ин-
тегрирани здравно-со-
циални услуги по домо-
вете и психологическа 
подкрепа за възрастни 
хора в невъзможност за 
самообслужване и лица 
с увреждания.

2. Доставка на храна, 
хранителни продукти и 
продукти от първа не-
обходимост, както и 

осигуряване на транспорт 
на персонала, предоста-
вящ услугите, от/до 
домовете на лицата. 
Сред индивидуалните 
потребности, потреби-
телите на услуги ще 
бъдат подпомогнати 
при заплащане на бито-
ви сметки, заявяване и 
получаване на неотлож-
ни административни и 
битови услуги (със сред-
ства на потребителите).

3. Предоставяне на 
лицата от целевата 
група на информация 
относно превенция и 
профилактика на здра-
вето и социално значими 
заболявания.

4. Осигуряване на су-
первизия и обучение на 
служителите, предос-
тавящи почасови мобил-
ни интегрирани здравно-
с о ц и а л н и  у с л у г и  в 
домашна среда. (Служи-
тели на доставчици на 
социални и интегрирани 
здравно-социални услуги).

Продължава на стр. 3

Филмът „Йоргос Гуна-
ропулос от Созопол“ беше 
представен на 4 ноември в 
Берлин в рамките на Сед-
мицата на българското 
документално кино за из-
куство и творци „Док-Арт-
Фест“. Прожекцията се 
състоя в кино „Бротфабрик“ 
(Brotfabrik, Caligaripl. 1, 13086 
Berlin), а специален гост на 
събитието беше режисьор-
ът и сценарист на лента-
та Елисавета Станчева. 

Филмът „Йоргос Гуна-
ропулос от Созопол“ беше 

представен на български 
език с немски субтитри, 
като преводът на немски 
език е дело на Милица То-
дорова.

Йоргос Гунаропулос е 
един от най-значимите 
гръцки художници на свое-
то време. Роден в Созопол, 
той напуска бащиния си 
дом в началото на ХХ век 
и никога повече не се за-
връща в него. В търсене 
на собствените си корени 
днес неговата правнучка 
за пръв път посещава 

морското градче.
Елисавета Станчева е 

изкуствовед, куратор, 
сценарист и режисьор. 
Автор е на публикации за 
творчеството на българ-
ски художници. Ясен Ха-
ралампиев, който е опера-
тор и продуцент на филма, 
е видео артист, работил 
по местни и международ-
ни продукции, режисьор и 
продуцент на документал-
ни филми.

През първата половина 
на месец октомври за вто-
ри път се проведе Експе-
дицията „По стъпките на 
Гунаропулос”, водена от 
председателя на българо-
гръцкото дружество в 
Созопол г-жа Аспасия По-
рожанова. 

Тазгодишното издание, 
свързано със съдбата на 
придобилия световна из-
вестност художник Йоргос 
Гунаропулос (1889 – 1977), 
както и с родовите истории 
на самите участници в 
експедицията, беше при-
дружено от прожекции от 
документалния филм „Йор-
гос Гунаропулос от Созопол”, 
спечелил множество меж-
дународни отличия. 

Продължава на стр. 4

„На море през 
зимата“

Удължаване на проектните 
дейности по процедура 

„Грижа в дома“ 

Филмът „Йоргос Гунаропулос от 
Созопол“ на фестивал в Берлин



8 НОЕМВРИ 2024II

СЪОБЩЕНИЕ

Уважаеми жители на гр. Созопол,
Във връзка с ремонтирането на част от 

подземните контейнери в града, Ви уведо-
мяваме, че въпросните ще бъдат заключе-
ни. За събиране на отпадъците до тях ще 
бъдат поставени контейнери тип „Бобър“.

Умоляваме гражданите да използват тях, 

до връщането в експлоатация на първите!
Молим също за прекратяване ползване-

то на кофите и контейнерите за отпадъци 
на предходната сметопочистваща фирма. 
А тези, които се съхраняват в дворове и 
други помещения, да бъдат изнесени на 
достъпно място, за да бъдат върнати.

Предварително се извиняваме за неу-
добството!

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба 
за реда за придобиване, управление и 
разпореждане с общинска собственост 
на oбщина Созопол, и във връзка с из-
пълнение на Решение №274 от Протокол 
№12/26.07.2024г., на Общински съвет Со-
зопол, съгл. Решение по т.1 от Протокол 
№5/05.11.2024г. на Комисия чл.59, ал.6 
от НРПУРОС, назначена със Заповед № 
8-Z-40411.04.2024 г. на Кмета на община 
Созопол, открива публичен търг с тайно 
наддаване за продажба на движими 
вещи – частна общинска собственост, 
представляващи: 

– лек автомобил марка „Ландро-
вер“, модел „Дискавъри“, рама № 
SALLTGM882A755207, с регистрационен 
номер А 6245 КХ;

– лек автомобил марка „ВАЗ 21214“ с 
рама № ХТА21214081890124, с регис-
трационен номер А 3957 КМ;

Начална тръжна-продажна цена да 
се ползват одобрените с Решение № 
274/26.07.2024 г., на Общински съвет 
Созопол удостоверения за застрахова-
телна стойност:

№ 
по 
ред 

Наименование 
на ДМА

Брой Стойност 
без ДДС

1 Лек автомобил 
марка „Ландро-
вер“, модел „Ди-
скавъри“

1 4 169,00 лв.

2 Лек автомобил 
модел марка 
„ВАЗ 21214“

1 3 410,00 лв

7 579,00 лв
 
Всеки участник може да подаде це-

ново предложение за една или всички 
позиции

Стъпка за наддаване – 5% от началната 
тръжна цена за всеки ДМА.

Размер на депозита за участие в 
процедурата – 10 % от началната тръжна 
цена за всеки ДМА.

Депозитът се внася по банкова сметка 
на община Созопол при „ЦЕНТРАЛНА 
КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД- IBAN 
BG41 CECB 9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 

30,00 лв. /тридесет лева/ без ДДС.
Документи за участие се закупуват от 

касата в Центъра за Административно 
информационно обслужване находящ се 
в Административната сграда на Община 
Созопол – ул.”Хан Крум” № 2, всеки ра-
ботен ден от 08:30 часа до 17:15 часа, но 
до 12:00 часа на 25.11.2024 г.

Право на участие имат ФЛ и ЮЛ, 
които не са в процедура по ликвидация 
или обявяване в несъстоятелност /за 
ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръж-
ната процедура се подават лично от 
кандидатите или от техни упълномощени 
представители в запечатани непрозрачни 
пликове, с ненарушена цялост всеки рабо-
тен ден в Центъра за Административно 
информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на 
Община Созопол – пл.”Хан Крум” № 2 
до 17:15 часа на 25.11.2024 год. Върху 
плика се отбелязват името на участника 
и цялостното наименование на вещите. 
В плика с предложението за участие се 
представят всички изискуеми от тръжната 
документация документи. Към момента на 
подаване на предложението се представя 
копие от документа, доказващ внасянето 
на депозита. В плика се прилагат и до-
кументи, установяващи представителната 
власт на упълномощеното лице. 

Спечелилият търга в 14-дневен срок от 
връчване на заповедта за обявяване на 
резултатите внася по сметка на Община 
Созопол, предложената от него цена 
увеличена с местен данък и с включено 
ДДС, като от нея се прихваща внесеният 
депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил 
тръжна документация в определен от 
общинската администрация ден и час в 
срока определен по-горе след предвари-
телна заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 25.11.2024 
г. от 14:10 часа в сградата на община 
Созопол в съответствие с описаните тук 
и утвърдени от Кмета на община Созопол 
условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 
25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

О Б Я В А

На основание чл.59, ал.7 от Наредба за реда 
за придобиване, управление и разпореждане 
с общинска собственост на община Созопол, и 
във връзка с изпълнение на Решение № 746 от 
Протокол №31/29.06.2022 год. на Общински 
съвет гр. Созопол, съгласно Решение по т. 2 
от Протокол № 19/31.03.2023 год. на Комисия чл. 
59, ал.6 от НРПУРОС, назначена със Заповед 
№ 8-Z-265/18.02.2020 год. на Кмета на община 
Созопол, открива публичен търг с тайно надда-
ване за продажба на недвижим имот – частна 
общинска собственост, представляващ: ПИ с 
идентификатор 63029.501.9598 /по ЕКА-
ТТЕ - шестдесет и три хиляди и двадесет 
и девет, кадастрален район - петстотин и 
едно, поземлен имот – девет хиляди пет-
стотин деветдесет и осем/, с площ 567 кв.м. 
/петстотин шестдесет и седем квадратни 
метра/, с местоположение: общ. Созопол, 
с. Росен, с ТПТ: „Урбанизирана“ и НТП: 
„Ниско застрояване (до 10m.)“, по КККР, 
одобрени със Заповед РД-18-56/29.09.2015 
год. на изпълнителния директор на АГКК, 
при граници на имота: 63029.501.9605, 
63029.501.9597, 63029.501.9586, 63029.501.9585, 
63029.501.9584, 63029.501.9599.

Начална тръжна продажна цена да се 
ползва одобрената пазарна оценка, изгот-
вена от лицензиран оценител в размер на 
24 700,00 лв. /двадесет и четири хиляди и 
седемстотин лева/

Стъпка за наддаване 1 235,00 лв. /хиляда 
двеста тридесет и пет лева/ -5% от началната 
тръжна цена.

Размер на депозита за участие в процеду-
рата – 2 470,00 лв. /две хиляди четиристо-
тини седемдесет лева/ - 10% от началната 
тръжна цена. 

Депозитът се внася по банкова сметка 
на община Созопол при „ЦЕНТРАЛНА 
КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД - IBAN BG41 
CECB 9790 3379 9626 02.

Цена на тръжната документация – 30,00 
лв. /тридесет лева/ без ДДС. 

Документи за участие се закупуват от касата в 
Центъра за административно и информационно 
обслужване, находящ се в Административната 
сграда на Община Созопол – площад ”Хан 
Крум” № 2, всеки работен ден, но до 12:00 
ч. на 25.11.2024 год.

Право на участие имат физически и юри-
дически лица, като ЕТ и ЮЛ не трябва да са 
в процедура по ликвидация или обявяване 
в несъстоятелност.

Предложения за участие в тръжната 
процедура се подават лично от кандидатите 
или от техни упълномощени представители в 
запечатани непрозрачни пликове, с ненарушена 
цялост всеки работен ден в Центъра за адми-
нистративно и информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда 
на Община Созопол – площад ”Хан Крум” 
№ 2 до 17.15 часа на 25.11.2024 год. Върху 
плика се отбелязват името на участника и ця-
лостното наименование на обекта. В плика с 
предложението за участие се представят всички 
изискуеми от тръжната документация документи. 
Към момента на подаване на предложението 
се представя копие от документа, доказващ 
внасянето на депозита. В плика се прилагат 
и документи, установяващи представителната 
власт на упълномощеното лице. 

 Спечелилият търга, в 14-дневен срок от 
връчване на заповедта за обявяване на 
резултатите, внася по сметка на Община Со-
зопол, предложената от него цена увеличена 
с местен данък, с включено ДДС, като от нея 
се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна 
документация в определен от общинската 
администрация ден и час в срока определен 
по-горе след предварителна заявка, тел. за 
контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 26.11.2024 г. от 
14:00 часа в сградата на община Созопол в 
съответствие с описаните тук и утвърдени от 
Кмета на община Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

ОБЯВЛЕНИЕ

На основание чл. 25 ал.1, във връзка с чл. 21 ал. 1 от ЗОС, и Решение № 303 от 20.09.2024г. 
на общински Съвет Созопол, и в съответствие с влязъл в сила подробно устройствения 
план за обект „Обслужваща улица с о.т. 78-79-80-81 и улица – тупик с о.т. 81- 81а 
–81б-81в „ местност Аклади, землище на гр.Черноморец , въз основа на който са обра-
зувани имоти с проектни идентификатори 81178.6.802, 81178.6.800, 81178.6.799, 81178.6.798 и 
81178.6.797 отредени за обект на техническата инфраструктура, Кметът на Община Созопол 
уведомява собствениците, че открива процедура по принудително отчуждаване на следните 
недвижими имоти:

Собственик Поземлен имот 
идентификатор

Трайно пред-
назначение 
на терито-
рията

Площ за отчужда-
ван е
/кв.м./

Размер на дължимото 
обезщетени е

СТ ХАРА ДЕ-
ВЕЛОПЕРС 
БГ ЕООД
ЕИК 
131430314

Поземлен имот 
с идентифика-
тор 81178.6.213, 
целият с площ 
от 2366 кв.м., 
по кадастрал-
на карта на 
гр.Черноморец, 

земеделска 
територия с 
трайно полз-
ване „друг 
вид нива” 

102 кв.м / сто и 
два квадратни 
метра/ за който 
е образуван нов 
имот с проектен 
идентификатор 
81178.6.802

4 925.72 лв.( четири 
хиляди деветстотин 
двадесет и пет лева и 
72ст.)лв. крайна сума, 
съгласно изготвена оцен-
ка от №2024АО027 от 
13.08.2024г от независим 
лицензиран оценител

КОСТАДИН 
ВЕЛИКОВ 
КОСТАДИ-
НОВ

Поземлен имот 
с идентифика-
тор 81178.6.209, 
гр.Черноморец, 
м. АКЛАДИ, 
площ 3808 кв. 
м, стар номер 
006209

земеделска 
територия с 
трайно полз-
ване „друг 
вид нива”

89 кв.м / осемдесет 
и девет квадратни 
метра/, за който 
е образуван нов 
имот с проектен 
идентификатор 
81178.6.800

4 297.93 лв.(четири хи-
ляди двеста деветдесет 
и седем лева и 93ст.)лв. 
крайна сума, съгласно 
изготвена оценка от № 
2024АО027 от 13.08.2024г 
от независим лицензи-
ран оценител

СТАМО 
АТАНАСОВ 
ГЪРДЕВ

Поземлен имот 
с идентифика-
тор 81178.6.210, 
гр.Черноморец, 
м. АКЛАДИ, , 
площ 2652 кв. 
м, стар номер 
006210

Земеделска 
ТЕРИТОРИЯ, 
категория 4, 
НТП Друг вид 
нива

86 кв.м / осемдесет 
и шест квадратни 
метра/ за който 
е образуван нов 
имот с проектен 
идентификатор 
81178.6.799

4 153.06 лв.( четири хи-
ляди сто петдесет и три 
лева и 6 ст.)лв. крайна 
сума, съгласно изготвена 
оценка от № 2024АО027 
от 13.08.2024г от неза-
висим лицензиран оце-
нител

ЛУЛИ ВЕЛИ-
КОВ ДИМОВ

Поземлен имот 
с идентифика-
тор 81178.6.211, 
гр.Черноморец, 
м. АКЛАДИ, , 
площ 6058 кв. 
м, стар номер 
006211

вид територия 
Земеделска, 
категория 4, 
НТП Друг вид 
нива

263 кв.м /двеста 
шестдесет и три 
квадратни метра/ 
, за който е обра-
зуван нов имот с 
проектен иденти-
фикатор 81178.6.798

12 700.63 лв.( дванадесет 
хиляди и седемстотин 
лева и 63ст.)лв. крайна 
сума, съгласно изготвена 
оценка от № 2024АО027 
от 13.08.2024г от неза-
висим лицензиран оце-
нител

БСС ИН-
ВЕСТ 
ЕООД ЕИК 
206653063 и 
СТОЯН 
АТАНАСОВ 
ГЪРДЕВ

Поземлен имот 
с идентифика-
тор 81178.6.212, 
гр.Черноморец, 
м. АКЛАДИ, с 
площ 2754 кв. 
м, стар номер 
006212

вид територия 
Земеделска, 
категория 4, 
НТП Друг вид 
нива

473 кв.м / четирис-
тотин седемдесет 
и три квадратни 
метра/ за който 
е образуван нов 
имот с проектен 
идентификатор 
81178.6.797

22 841.81 лв.( двадесет и 
две хиляди осемстотин 
четиридесет и един лева 
и 81ст.)лв. крайна сума, 
съгласно изготвена оцен-
ка от № 2024АО027 от 
13.08.2024г от независим 
лицензиран оценител

В срока на обявлението собствениците на посочения имот следва да представят документи 
за собственост в отдел „Правни дейности, човешки ресурси и обществени поръчки ”, Община 
Созопол, пл.”Хан Крум” №2, стая №37, като могат да посочат банкова сметка, по която да им 
бъде преведено обезщетението за отчуждавания имот след издаване на заповедта. В противен 
случай сумата за паричното обезщетение ще бъде преведено по сметка “За чужди средства“ 
на Община Созопол, съгласно чл.29, ал.2 от ЗОС от където ще могат да бъдат получавани от 
заинтересуваните лица чрез обслужващата банка.

Обявлението да се публикува в два централни и един местен ежедневник, на интернет 
страницата на Община Созопол и копие от него да се постави на определеното за целта 
място в сградата на общината.

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ
Кмет на Община Созопол

ОБЯВЛЕНИЕ

 На основание чл. 25 ал.1, във връзка с чл. 21 ал. 1 от ЗОС, и Решение № 305 от 20.09.2024г. 
на общински Съвет Созопол, и в съответствие с влязъл в сила подробно устройствения план 
за обект „Второстепенна улица от о.т.62 до о.т.62в” в м.“Каваци“, землище на гр.Созопол“ въз 
основа на който е образуван имот с проектен идентификатор 67800.54.332, отреден за обект 
на техническата инфраструктура, Кметът на Община Созопол уведомява собствениците, че 
открива процедура по принудително отчуждаване на следните недвижими имоти: 

Собственик Поземлен имот 
идентификатор

Трайно пред-
назначение на 

територията

Площ за отчуж-
даван е
/кв.м./

Размер на дължимото 
обезщетени е

ХЕЛИО-ТУР-С 
АД
ЕИК 102004621

поземлен имот 
67800.54.357, це-
лият с площ от 
25 037 кв.м., по 
кадастрална кар-
та на гр.Созопол, 
м.Каваци, 

земеделска 
територия с 
трайно ползва-
не „За къмпинг, 
мотел” 

697(шестстотин 
деветдесет и 
седем) кв.м., за 
която площ е 
образуван нов 
имот с проектен 
идентификатор 
67800.54.332

40 084.47 лв.( четириде-
сет хиляди осемдесет 
и четири лева и 47ст.)
лв. крайна сума, съ-
гласно изготвена оцен-
ка от № 2024АО032 
от 20.08.2024г от не-
зависим лицензиран 
оценител

 
В срока на обявлението собствениците на посочения имот следва да представят документи 

за собственост в отдел „Правни дейности, човешки ресурси и обществени поръчки ”, Община 
Созопол, пл.”Хан Крум” №2, стая №37, като могат да посочат банкова сметка, по която да им 
бъде преведено обезщетението за отчуждавания имот след издаване на заповедта. В противен 
случай сумата за паричното обезщетение ще бъде преведено по сметка “За чужди средства“ 
на Община Созопол, съгласно чл.29, ал.2 от ЗОС от където ще могат да бъдат получавани от 
заинтересуваните лица чрез обслужващата банка.

 Обявлението да се публикува в два централни и един местен ежедневник, на интернет 
страницата на Община Созопол и копие от него да се постави на определеното за целта 
място в сградата на общината.

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ
Кмет на Община Созопол



Община Созопол проучва желанието на 
жителите за безплатни компостери 

III8 НОЕМВРИ 2024

Продължение от стр. 1

Предоставянето на 
почасови мобилни интег-
рирани здравно-социални 
услуги по домовете и пси-
хологическа подкрепа за 
възрастни хора в невъз-
можност за самообслуж-
ване и лица с увреждания 
допринася за разширяване 
на социалните услуги, 

предоставяни в общност-
та и за подобряване ка-
чеството на живот на 
хората от уязвимите 
групи и/или техните се-
мейства. 

С осъществяването на 
проектните дейности за 
хората от целевите групи 
са създадени условия за 
подобряване достъпа им 
до здравно-социални услу-
ги. Функционирането на 

модела за предоставяне 
на грижа в дома ще подобри 
качеството на живот на 
целевите групи чрез пре-
доставяне на услуги като 
се съчетават комплексни 
действия в посока осигу-
ряване на дългосрочна 
грижа.

Общата стойност на 
отпуснатите финансови 
средства е в размер на 
674 233,70 лв.

Удължаване на проектните 
дейности по процедура 

„Грижа в дома“ 

Община Созопол про-
учва желанието на 
жителите на общи-

ната да се включи в проект 
за безвъзмездно предос-
тавяне на домакинствата 
на компостери за зелени 
и други биоотпадъци. В 
кметствата на населени-
те места се изготвят 
списъци на хора, които 
биха искали да получат 
такъв компостер за свое-
то домакинство. Проектът 
се осъществява по програ-
ма ПУДООС, като финан-
сирането е на 100%. В 
първия етап на проекта 
гражданите, които жела-
ят да се възползват, 
трябва да подадат заяв-
ление в кметството по 
местоживеене. Подава се 
само едно заявление на 
домакинство за един имот. 

Ако имате повече имоти, 
може да подадете за всеки 
един от тях. 

Компостерите, които 
ще се предоставят, са от 
рециклирана пластмаса. 
Пирамидалната форма и 
множеството странични 
отвори на компостера 
осигуряват равномерно 
разпределение на въздуха 
и овлажняване. Има сис-
тема за капково напоява-
не на компоста. Компосте-
рът е устойчив на: UV 
лъчи и издържа темпера-
тура от -30°С до +45°С. 

Пълненето е чрез 2 бр. 
капаци в горната част, 
прикрепени със здрави 
панти (въртящи се), обо-
рудвани с халки за катинар. 
В основата има удобни 
плъзгащи врати за изваж-
дане на готовия компост. 

Размерите са 740 л: 933 х 
933 х 1130 мм (ш/д/в) и 1000 
л: 933 х 933 х 1460 мм (ш/д/в) 

Какво е 
компостиране? 

Компостирането е про-
цес на разграждане на би-
оразградими отпадъци в 
присъствието на кислород 
и под действието на мно-
жество микро- и макроор-
ганизми – бактерии, гъби, 
червеи, охлюви и мравки, 
при подходящи стойности 
на влага и температура. 
Компостирането е естест-
веният начин на природата 
да преработва и рециклира 
органичните си отпадъци, 
крайният резултат от 
който е получаването на 
един изключително полезен 
продукт, богат на органич-

ни съставки, естествен 
подобрител за почвата, 
изключително богат на 
хранителни вещества за 
нашите растения, подо-
бряващ структурата, 
състава и задържането на 
влага в почвата. 

Защо  
да компостираме? 

Здравата почва може да 
бъде основен „ползвател“ 
на въглерод за смекчаване 
на изменението на клима-
та. 

Чрез компостиране на 
отпадъци в домашни ус-
ловия: 

– Намалява се значител-
но количеството на би-
товите отпадъци, дости-
гащо до депата, а от там 
и разходите за депониране. 

Намаляване на образува-
нето и освобождаването 
в атмосферата на парни-
кови газове. Компостът 
обогатява и подобрява 
почвата, променя и ста-
билизира нейната струк-
турата, свойствата и рН 

– Спестяваме средства, 

като намаляваме необхо-
димостта от закупуване-
то на подобрители за 
почвата, изкуствени и 
органични торове

– Намаляваме количе-
ствата емисии парникови 
газове, подпомагаме окол-
ната среда.

12.11.2024
от 10:00 ч. до 11:00 ч. с. Равадиново – пред 
кметството

14.11.2024 
от 10:00 ч. до  11:00 ч. гр. Черноморец – 
срещу пощата 

21.11.2024
от 10:00 ч.  до11:00 ч. с. Равна гора – пред 
кметството

от 11:30 ч. до 12:30 ч. с. Росен – пред 
кметството

27.11.2024
от 09:30 ч. до 11:30 ч. гр. Созопол - Нов 
град до Кита
от 12:30 ч. до 14:30 ч.  гр. Созопол - Стар 
град до Котвата

График на мобилен събирателен пункт за опасни отпадъци – Созопол
месец ноември 2024 г.

СЪОБЩЕНИЕ
Уважаеми граждани на град 

Созопол и град Черноморец
 
Във връзка със задоволяване нужди-

те на местното население с дървеси-
на, категория дърва, сортимент 
дърва за огрев, Ви информираме, че 
дейностите по доставка на дървесина 
до адрес, на физически лица, които са 
заплатили дървесина и са вписани в 
списъците, съгласно Наредба за усло-
вията и реда за възлагане изпълнение-
то на дейности в горски територии 
– държавна и общинска собственост, 
и за ползването на дървесина и недър-
весни горски продукти, е в срок до 
15.11.2024 г.

На база гореизложеното, Ви инфор-
мираме, че при заплащане на дървеси-
на, категория дърва, сортимент 
дърва за огрев, в администрацията на 
ОП „ОГОз“ град Созопол, получавате 
2 (два) броя документи: оригинал и 
копие. Оригиналът, с касовата бележ-
ка, остава за купувача, а копието се 
предоставя на лицата, извършващи 
транспортни дейности.

 
Забележка: Копието на документа 

за заплатена дървесина следва да се 
предостави на лицата, извършващи 
транспортни дейности, в най-кратък 
срок, за да могат дейностите, по дос-
тавка на дървесина до адрес, да бъдат 
реализирани в цитирания по-горе срок, 
15.11.2024 г.

 Военно окръжие ІІ степен – Бургас 
съобщава, че със заповед № ОХ-
932/07.10.2024 г. на командира на Ко-
мандване за логистична поддръжка, 
са обявени 4 (четири) вакантни длъж-
ности за приемане на военна служба 
на лица, завършили гражданско висше 
училище, във военни формирования (в. 
ф.) от състава на Командване за ло-
гистична поддръжка, както следва:

За в. ф. 48960 – София, 3 (три) вакант-
ни длъжности; 

За в. ф. 24480 – Ловеч, 1 (една) вакант-
на длъжност.

Срок за подаване на документи - 
до 31.01.2025 г.

Повече информация за  кандидат-
стването и подаването на докумен-
тите можете да получите  в сайта на 
ЦВО http://www.comd.bg/, както и  в 
сградата на Военно окръжие ІІ степен 
– Бургас и в офисите за военен отчет 
в общини: Бургас, Айтос, Камено, Кар-
нобат, М. Търново, Несебър, Поморие, 
Приморско, Руен, Созопол, Средец, 
Сунгурларе и Царево.

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” № 4, тел. 02/922 3876
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Коледна атмосфера завладява Созопол

Редактор 
ЕКАТЕРИНА КАПРОВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 25775
e-mail: press@sozopol.bg

Продължение от стр. 1

Продукцията, заснета 
през 2023 г. в Созопол, 
беше показана в Гефира, 
Волос и Евксинуполис, 
като на трите прожек-
ции присъстваха общо 
над 500 зрители. 

Участниците в експе-
дицията разказват за 
изключително топлото 
приемане на филма от 
местната публика, а 
създателите му споде-
лят, че са получили по-
кана той да бъде излъчен 
в редица училища в об-
ластта на Волос през 
следващата учебна го-
дина. 

Самата прожекция в 
пристанищния град, 
благодарение на подкре-

пата на заместник-кме-
та г-жа Георгия Токали, 
която отговаря за про-
светата и науката в 
общината, се превърна 
в емоционален празник 
при пълен киносалон с 
капацитет от 200 зри-
тели. За българската 
прожекция писаха и 
местните вестници.

След прожекцията на 
Седмицата на българ-
ското документално 
кино за изкуство и тво-
рци „Док-Арт-Фест“ в 
Берлин, филмът „Йоргос 
Гунаропулос от Созопол“  
ще бъде представен и на 
9 ноември в София в рам-
ките на етнографския 
кинофестивал ОКО, 
където той е включен в 
националния конкурс за 

късометражен филм 
„НАШЕТО ОКО“.

В Бургас филмът има 
планирана прожекция 
през 2025 г. – тя ще се 
състои на 13 март в 
Центъра за съвременно 
изкуство и библиотека, 
където ще бъде пред-
ставена и книгата „Три-
умф на светлината”, 
посветена на връзките 
на Гунаропулос с родния 
му град и издадена от 
бургаската издателска 
къща „Знаци”.

Филмът „Йоргос Гунаропулос от Созопол“ 
на фестивал в Берлин

За поредна година в 
Созопол ще се про-
веде коледен базар. 

Той ще бъде открит на 
площад „Кулата“ на 25 
ноември и ще продължи 
до 25 януари. 

Местни търговци, 
производители и изло-

жители ще представят 
солени и сладкарски из-
делия, традиционни ко-
ледни ястия и ръчно 
направени празнични 
украшения. Граждани и 
гости на града ще имат 
възможност да отпият 
по чаша домашно греяно 

вино и ракия.
Декемврийската про-

грама ще стартира на 
4-ти (сряда) със запалва-
не светлините на колед-
ната елха с празничен 
концерт и цветна заря.

Местните рибари ще 
покажат своите умения 

в приготвената топла 
рибена чорба, „о-солена“ 
риба и разядки на 6 и 7 
декември. Посетителите 
ще могат да вкусят и 
закупят от домашно 
приготвените вкусотии. 
В неделния ден местни 
творци на изкуството 
ще покажат и предложат 
на всички гости своите 

картини на морска те-
матика, дърворезба и 
други.

В навечерието на най-
вълшебното време от 
годината централната 
част на Созопол ще се 
изпълни с коледна ат-
мосфера, артработил-
ничка за деца и благот-
в о р и т е л е н  б а з а р . 

Отново коледният 
базар ще бъде мястото, 
където созополчани ще 
посрещнат новата го-
дина на открито пред 
елхата с много настро-
ение и надежда за здра-
ва и успешна 2025 годи-
на.

Снимките са архивни.

Първото рали „Созопол“ 
ще се проведе на 23 ноем-
ври. Организатор е Об-
щина Созопол, а спомо-
ществователи – хотел 
Venis Sozopol и масла Yacco 
Бургас. Състезанието ще 
се проведе на паркинга на 
Арена „Созопол“ с начален 
час 11.00ч.

В ралито могат да 
участват правоспособни 
мъже и жени над 18-го-
дишна възраст. Те ще се 
състезават в категори-
ите „аматьори“ и „про-
фесионалисти“. Няколко 
участници могат да се 

впуснат в надпреварата 
с един и същи автомобил, 
като използват индиви-
дуалните си номера. 
Всички, които желаят да 
участват, трябва да се 
явят на мястото на със-
тезанието най-късно в 
10.00ч. на 23 ноември 
(събота).  

Автомобилите тряб-
ва да са изправни и с пла-
тени застраховки. 

Победителите ще 
получат купи и предмет-
ни награди от организа-
торите. 

Първото рали  
„Созопол“ ще се проведе 

през ноември



винаги с решението посоч-
ваме кой ще ни представля-
ва и какво становище ще 
вземе по всяка точка от 
дневния ред. Тук нямаме 
нищо. Разговорите са кон-
фиденциални, доколкото 
знам.

– Да се върнем тогава по 
тема, която може да ко-
ментирате, тъй като е 
след решение на местния 
парламент – въпросните 7 
млн. лева за двата спортни 
обекта. Гласувахте да да-
дете „зелена светлина“ на 
Община Бургас да канди-
датства за финансирането, 
което е от държавата, и с 
2 млн. лева собствено учас-
тие.

– Ако това се случи, то ще 
е добре и за двата футболни 
клуба. Ако сте забелязали, 
това финансиране, което е 
за „Нефтохимик“, е безвъз-
мездно от държавата. Об-
щината нищо не дава там. 
А за другите средства – за 
„Черноморец“, ние от Об-

щински съвет – Бургас дава-
ме разрешение на клуба да 
кандидатства. Но той не 
може да го направи с нещо, 
което не е негова собстве-
ност. Този голям проект за 
модернизация на стадиона 
в „Долно Езерово“ беше из-
готвен още от миналото 
ръководство и те кандидат-
стваха по програмата на 
Министерството. Тогава 
още им казаха, че те не могат 
да бъдат одобрени, защото 
не са собственици на терена. 
Това, че ние сме го отдали 
дългосрочно да го ползват, 
не ги прави такива. Това е 
все едно аз да си дам апарта-
мента под наем, а наемате-
лят ми да го ипотекира. 
Затова първия път като са 
кандидатствали за тези 6 
млн. лева, Министерството 
им е отхвърлило искането 
точно с тези аргументи. 
Затова на предходната сесия 
взехме решение, с което 
даваме право да кандидат-
стват. Компетентността 

пак е обвързана. Общината 
сама също не може да канди-
датства за този терен по 
тази програма. Трябва да има 
клуб, който да играе там. 
Т.е. „Черноморец“ не могат 
да кандидатстват сами и да 
получат над 4 млн. лева 
безвъзмездно финансиране 
без общината, както и тя 
не може да кандидатства за 
тези средства от държавния 
бюджет, без да има клуб, 
който да играе на стадиона. 

– Говорейки за стадиони, 
освен преговорите, които 
не знаем докъде са, сега и 
тези средства за ремонти 
на други два спортни обек-
та, имаме и проект за нов 
градски стадион в най-го-
лемия бургаски комплекс 
„Меден рудник“. Някакво 
развитие там?

– Проектът за стадион 
в „Меден рудник“ е готов, 
но не се движи. Всичко е го-
тово и може и утре да запо-
чне да се изпълнява при 
желание. Но понеже имаше 
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Не знаем какво става  
с преговорите за стадионите

Георги Маринчев, общински съветник: 

-н Маринчев, след новината, 
че с близо 7 млн. лева ще се 
ремонтират стадион „Иван 
Притъргов“ в квартал 
„Долно Езерово“ и спортно-
то игрище в комплекс „Из-
грев“, наши читатели питат: 
„Какво става с двата ста-
диона на Бургас – „Черномо-
рец“ и „Лазур“?“. Вие имате 
ли информация? Знаем, че 
се водят преговори.

– Аз до този момент нямам 
информация докъде са стиг-
нали разговорите, които се 
водят и затова няма какво 
да коментираме. Плюс това 
те не са за двата стадиона, 
защото аз не знам да се водят 
разговори за „Лазур“. Знам 
само за „Черноморец“. Там 
става въпрос обаче за ком-
плекс от 148 декара, който 
е три пъти по-голям от 
„Лазур“. Това не включва 
само стадиона. Но пак казвам, 
ние нямаме такава инфор-
мация. Тя ни е отказвана до 
този момент. Поискали сме 
я през Спортната комисия 
и тя ни беше отказана от 
председателя. Затова, за 
съжаление, не мога да Ви 
кажа нищо официално. Дру-
гото са само слухове.

– В предходния мандат 
бяхте част от тези, които 
водиха разговорите.

– Да, през 2021-ва, когато 
ние водихме така наречени-
те преговори, казахме, че 
трябва да са и за двата 
стадиона. Сега се говори 
само за „Черноморец“. „Лазур“, 
изглежда, е оставен за пос-
ледващи разговори. Искам 
да припомня, че при нас 
участваха много общински 
съветници, сред които Йор-
дан Георгиев като председа-
тел на Спортната комисия, 
аз като заместник-предсе-
дател и Иво Баев като пред-
седател на Правната коми-
сия. И още по-важно – всичко 
се правеше с мандата на 
Общински съвет – Бургас. А 
това е от изключително 
значение за прозрачността. 
За да изпратим наш пред-
ставител на общо събрание 
на някое дружество, където 
общината е акционер, като 
УМБАЛ-Бургас например, ние 

 Георги Маринчев е общински съветник втори 
мандат от квотата на „Гергьовден“ в редиците на 
коалицията ГЕРБ-СДС в Бургас. 
 В предходния мандат той бе част от екипа, водещ 
преговори за връщането на двата бургаски стадиона. 
 Беше заместник-председател на Спортната 
комисия, а впоследствие и председател. 
 В този мандат започна като заместник-председа-
тел, но отстъпи на колегата си – волейболиста Иван 
Станев.

Г
намерения да се почват раз-
говори за връщането на 
„Черноморец“, които вече 
коментирахме, и заради 
това вероятно не се бърза 
с изпълнението на този 
проект за изцяло нов общин-
ски стадион. По първоначал-
ни сметки, той няма да 
бъде с много голям капацитет. 
Не правим „Камп Ноу“ все 
пак. Въпреки това сметките 
показват, че при проекти-
рането му е преценено, че 
ще струва около 17 млн. 
лева изграждането му. Но 
след като от тогава досега 
поскъпнаха много нещата, 
нищо цената да се увеличи 
почти двойно. И да не е по 
две, със сигурност ще е по-
скъпо вече. 

– Милионите станаха 
много.

– Същевременно в „Долно 
Езерово“, с помощта на дър-
жавата може да се изгради 
модерно съоръжение, за 
което в най-лошия случай 
общината да даде 2 млн. 
лева. Така че общественият 
интерес е защитен. Отдел-
но двата ни клуба ще имат 
собствена база. Това се пра-
ви, за да бъдат абсолютно 
независими. Иначе сега 
трябва да се молят, за да 
играят на „Лазур“. „Черно-
морец“ върви добре, дай 
боже, „Нефтохимик“ и те да 
вървят нагоре. С тези ре-
монти, които ще се извършат, 
двата клуба ще могат да 
участват в „Б“ група спокой-
но, или да играят за Купата 
на България. В това отно-
шение няма какво да се при-
тесняваме. Имайте предвид, 
че сумите, които се споме-
нават за връщане на „Лазур“, 

са шокиращи – 30 млн. лева. 
За „Черноморец“ говорят за 
50 млн. лева. Аз проявявам 
уважение към футболните 
хора, които посочват таки-
ва суми, но да изкараш 50 млн. 
лева от данъците на бургаз-
лии е немислимо. Друг е въ-
просът, че с тези пари може 
да се направи нещо друго.

– Затова най-добре с те-
зи 7 млн. лева, 5 от които 
са държавни, е да се ремон-
тират „Иван Притъргов“ 
и игрището в „Изгрев“ така 
ли?

– Стискаме палци. Дано се 
одобрят тези проекти за 
двата комплекса, защото 
те иначе нямат друг избор 
двата отбора. Това ще стру-
ва и най-малко пари на об-
щината. Ние между другото 
помагаме на всички, не само 
на „Черноморец“ и „Нефто-
химик“, а и на „Бургас спорт“, 
на „Звездичка“. Не гледаме 
да ги делим. Навсякъде по-
магаме за спортна инфра-
структура. Досега винаги 
обвиненията са, че нямаме 
футбол в Бургас, защото 
нямаме стадиони. Затова се 
надяваме всеки да има своя 
собствена база.

„
Новият в  
„Меден рудник“  
трябваше да 
струва около 
17 млн. лева

ГЕОРГИ 
МАРИНЧЕВ
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Самият факт, че след 
толкова години се водят 
разговори, носи някаква 
надежда за изход от 
задънената улица. Това 

заяви за „Черноморски 
фар“ председателят 

на Спортната 
комисия Краси-

мир Калудов. 
Той добави, че 

страните в преговори-
те са колкото доброна-
м е р е н и ,  т о л к о в а  и 
твърди в защита на 
позициите си.

„Интересите на общи-
ната и на Бургас са напъл-
но ясни. Един съвременен 
град има нужда от модер-
ни съоръжения за спорт. 
В момента, в който има 
резултат от разговори-
те и сближаване на пози-

циите, двете страни 
заедно ще го обявят. 
Дотогава всякакви комен-
тари могат да бъдат 
приети като проява на 
неуважение към участни-
ците в преговорите“, 
посочи Калудов. 

Председателят споде-
ли личното си мнение по 
темата.

„Безспорно е, че ние 
искаме да си върнем ста-

дионите. Това са места, 
създадени от нашите 
бащи и дядовци за спорт. 
Много би ми се искало до 
края на мандата да пов-
торим успеха с „Дупката“. 
Аз съм бил и на двата 
стадиона – и като играч 
от детско-юношеските 
школи, и като зрител. За 
мен това са стадиони. 
Нищо друго не може да 
бъдат“, каза той. 

Красимир Калудов: Щом се водят разговори има надежда

КРАСИМИР 
КАЛУДОВ
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Един академичен час с 
министъра на образованието 
и науката проф. д-р Галин 
Цоков успя да привлече ши-
рока аудитория от студенти, 
преподаватели и предста-
вители на образователния 
сектор в Бургас и региона. 
Лекцията бе на тема „Обра-
зование 5.0“ и се проведе в 
зала „Аула“, Корпус „Меди-
цински науки“ на Бургаския 
държавен университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“.

Проф. д-р Галин Цоков се 
включи в инициативата „Един 
академичен час с…“ по покана 
на доц. Красимира Димитро-
ва, директор на Департамент 
за квалификация и професио-
нално развитие на педагоги-
ческите специалисти към 
университета.

„Винаги съм казвал, че ние, 
преподавателите, сме тук 
заради Вас, затова създадо-
хме тази инициатива „Един 
академичен час с...“. Като 
министър с огромен опит и 
визионер, проф. Цоков се 
бори за развитието на об-
разованието във време, ко-
гато технологиите все по-
в е ч е  н а в л и з а т  в  н е г о . 

Благодарен съм, че министър 
Цоков прие поканата ни и ще 
сподели част от опита си с 
нас“, бяха думите на ректо-
ра на университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“ проф. д-р 
Христо Бозов, д.м.

В рамките на събитието 
проф. д-р Галин Цоков пред-
стави своята визия за бъде-
щето на образователната 
система в България, базира-
на на иновации, дигитализа-
ция и устойчиво развитие. 
Той изтъкна важността за 

промяна в различни аспекти 
на образованието – образо-
вателна среда, методи, 
средства, нагласи. Изтъкна 
ролята на формирането на 
ключови компетентности 
и връзката на усвоените 
знания с практическото им 
приложение.

„Когато говорим за обра-
зование, говорим за бъдеще. 
Тези от вас, които ще бъдат 
учители, ще свързват бъде-
щето си с класните стаи. 
Все повече ще се налагат 

виртуалните училища, как-
то и хибридни такива, при 
които елементи на тради-
ционното училище ще се 
съчетават с нови техноло-
гични модели на училищна 
организация“, каза проф. 
Галин Цоков. Той допълни, 
че в момента расте така 
нареченото „алфа“ поколение, 
или поколение на дигитал-
ните книги. Това са деца, 
които имат различни пове-
денчески и поколенчески 
характеристики, а ключово 

ще бъдат техните социални 
и емоционални умения. Това 
ще бъде и фокус на работа 
за техните учители – да 
насърчават творчеството 
и конструктивизма. Това ще 
бъде поколение, което тряб-
ва да свърже технологиите 
с хуманизма.

Специални гости на съби-
тието бяха проф. д.н. Мария 
Нейкова, областен управител 
на област Бургас, Михаил 
Ненов, зам.-кмет по образо-
вание, здравеопазване, соци-

ални дейности и младежки 
политики към Община 
Бургас, Петя Петрова, на-
чалник на РУО – Бургас и 
Наталия Михалевска, начал-
ник-кабинет на министъра 
на МОН.

Академичният час с проф. 
Цоков завърши с откриване 
на изложба под надслов 
„Образование и визуални 
изкуства“, която е разпо-
ложена в сградата на Факул-
тета по обществени науки 
и Департамента за квали-
фикация и професионално 
развитие на педагогически-
те специалисти при универ-
ситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“.

Преди лекцията пред 
своята аудитория, проф. 
Цоков посети Лаборатори-
ята по математична химия, 
където нейният ръководител 
проф. д.н. Ованес Мекенян 
представи най-иновативни-
те достижения на научното 
звено, които са на световно 
ниво.

Събитието бе организи-
рано от Департамент за 
квалификация и професио-
нално развитие на педагоги-
ческите специалисти и 
Студентски съвет към 
университета.

Проф. д-р Галин Цоков в Бургаския държавен университет: Когато говорим за образование, 
говорим за бъдеще
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Министърът на образованието влезе 
в академичен час в Бургас

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 29 октомври 2024 го-
дина Бургаският свободен 
университет откри ретрос-
пективна фотоизложба, 
посветена на 20-годишнина-
та от построяването на 
новата сграда на БСУ. Екс-
позицията има документал-
на стойност и съдържа 97 
фотографии, отразяващи 
основните моменти от 
процеса на строителството 
и от откриването на сгра-
дата на 31.10.2004 г. от пре-

зидента на Република Бъл-
гария г-н Георги Първанов.

На събитието присъст-
ваха: кметът на община 
Бургас г-н Димитър Николов; 
областният управител проф. 
д.н. Мария Нейкова; предста-
вители на архитектурните 
и строителните фирми, 
участвали в строежа; чле-
новете на Настоятелство-
то на БСУ; представители 
на висши училища, държавни 
институции и др.

„Тази годишнина за мен и 
за всеки един от нас е особе-
но ценна и скъпа, защото е 

свързана със събитие със 
съдбовно значение за БСУ...“ 
– каза при откриването на 
изложбата проф. д-р Петко 
Чобанов, президент на БСУ. 
„....Сградата ни е забележи-
телна. Тя беше обявена за 
„Сграда на годината 2004“, а 
нейният архитект Людми-
ла Кьосева – за „Архитект 
на годината“. За тези 20 
години сградата на универ-
ситета промени облика на 
Бургас, превърна се не само 
в образователен, но и в кул-
турен център на града. 
Горди сме, че построихме 
първата и засега единстве-
на цялостна сграда на висше 
училище през последните 
50 години в България. От 
нейното построяване досе-
га през аудиториите са 

преминали повече от 33 000 
студенти“ – каза още проф. 
Чобанов.

Почетен диплом за проя-
вен висок професионализъм 
и отговорност в процеса на 
строителството и принос 
за превръщането на универ-
ситета в академичен и кул-
турен център на Бургас 
получиха: г-н Георги Димов, 
административен директор 
и пом.-ректор в БСУ в пери-
ода 1998 – 2010 година, арх. 
Людмила Кьосева, главен 
архитект на сградата, от 
Архитектурно студио „Ати-
ка Р5“, арх. Георги Тодоров, 
водещ проектант на сгра-
дата, от Проектантска 
организация – Бургас, Кон-
сорциум „Унистрой“ с упра-
вляващо дружество „Венид“ 

ООД, извършили основната 
част от строително-мон-
тажните работи и проф. д-р 
Васил Янков, член на Насто-
ятелството и Почетен 
ректор на БСУ.

От името на Настоятел-
ството проф. д-р Васил 
Янков удостои проф. д-р 
Петко Чобанов с благодар-
ствена грамота за цялостен 
принос при отстояване и 
защитаване каузата на БСУ 
с борбен дух, упоритост и 
непоколебимост. За прояве-
ното дръзновение, целеус-
тременост и отдаденост 
при реализиране проекта на 
сградата като първа и засе-
га единствена цялостна 
сграда на висше училище, 
строена през последните 50 
години в България. За дока-

заните безспорни мениджър-
ски качества, предприема-
чески дух и силна воля за 
това сградата да се построи 
изцяло със собствени сред-
ства от БСУ без помощ от 
държавата и от други фир-
ми и организации за рекорд-
но краткия срок от една 
година и пет месеца.

За лидерските умения и 
качества да обединява и да 
увлича след себе си общност-
та на Бургаския свободен 
университет с увереност и 
решителност в името на 
общата идея за просперитет 
на институцията.

Поздравления поднесоха 
кметът на община Бургас 
Димитър Николов и област-
ният управител проф. д.н. 
Мария Нейкова.

БСУ откри фотоизложба „20 години в новата сграда на БСУ“

Кметът Димитър Николов и проф. Петко Чобанов 
по време на откриването на изложбата Официалните гости            ФОТО: БСУ

Момент от 
строителство-
то на сградата

ФОТО: АРХИВ, БСУ

Президентът 
Георги Първа-
нов и ректорът 
проф. Петко 
Чобанов преряз-
ват лентата 
на новата 
сграда
ФОТО: АРХИВ, БСУ

Пълна аула, аудиторията с интерес изслуша лекцията                ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
Проф. Цоков: „В момента 
расте „алфа“ поколение“



Манията „дубайски шоколад“ връхлетя и Бургас

ДОНА МИТЕВА

Тунингована и добре 
изрисувана инфлуенсърка 
от Обединените арабски 
емирства (ОАЕ) дъвче с 
премрежен поглед… „ду-
байски шоколад“. Това е 
било първото видео със 
станалото модерно пре-
ди месеци и предизвикало 
потребителска хисте-
рия сладко изкушение 
от Изтока.

„Дали това е 
рецепта от Дубай, 
аз не съм сигурна, 
но това, че връх-
летя и в България 
през социалните 
мрежи, съм на сто 
процента. В мо-
мента е просто 
мода. Всеки втори 
търси някаква сен-
зация и понеже при-
готвянето на т. нар. 
„дубайски шоколад“ не е 
трудно за изпълнение, 
всеки се упражнява“, ко-
ментира прочутата слад-
карка от Несебър Тони 
Стоянова. Тя, освен че се 
занимава с измислянето 
на какви ли не сладоледи, 
включително и такива 
като солените – таратор 
или пък лютеница, следи 
и модните тенденции в 
сладкарския спектър.

В момента сладкото 
изкушение, което се опре-
деля едва ли не като сим-
вол на богатство, залива 
социалните мрежи. Видеа 
на знайни и незнайни ин-
флуенсъри, тиктокъри, 
сладкари, домакини без 
работа и какви ли още не 
хора показват как се при-
готвя „дубайски шоколад“. 

Други пък – находчиви 
търговци, вече въртят 
търговия, внасяйки „ду-
байски шоколад“ най-вече 
от Турция.

„Има направен индус-
триален „дубайски шоко-
лад“, който се продава. 
Вътре, каквато е основна-
та рецепта, е с кадаиф, 
който се задушава в масло. 
Прави се или се купува го-
това шамфъстък паста, 
която е с шоколад. Не 
трябва да има влага, защо-
то ще стане мек кадаифът. 
Приготвя се в най-различ-

ни формички. Започнаха 
сега да правят и такива 
торти, чийзкейкове и 
какво ли не. 

Името „дубайски 
шоколад“ стана 

като нарицателно“, 

обяснява Стоянова.
Вариант на хитовия 

едва ли не по цял свят 
„дубайски шоколад“, с 
атрактивен зелен цвят, 
у нас масово се търгува по 
10, 20, 30 и дори над 40 лева, 
показа проверка на „Труд 
news“. 

Браншовици изразиха 
съмнения, че се касае за 
ментета, а не за оригинал-
ния ориенталски десерт, 
който се продава около 
260 лв. за кг.

„Чуждопоклонничество-
то е феномен, който се 
пренесе и в кулинарията, 
това ни е заложено от 
векове. Да имаме интерес 
към чужди продукти, съм-
нителни по своя произход, 
но да не уважаваме родно-
то производство. Нищо 
повече от потребителски 
снобизъм и демонстрация, 
че сме в крак с тенденци-
ите. Имаме доста по-впе-
чатляващи български 
десерти“, коментира 

М а р и а н а  
Кукушева, 
председател 
на Национал-
ния браншо-

ви съюз на сладкарите и 
хлебопекарите и допълва: 
„Това е поредният продукт, 
който се представя като 
незаменим, извънземен и 
уникален. А в действител-
ност не е стока от първа 
необходимост”.

Според шеф Силвана Роу, 
която има ресторант в 
Дубай, това сладко изку-
шение наистина се е роди-
ло там – в малко сладкар-
ско ателие.

„Аз лично не съм напра-
вила и няма да правя „ду-
байски шоколад“, макар да 
имах някакви намерения. 
Имам и продуктите. Това 
обаче не означава, че мои 
редовни клиенти не ме 
молят и натискат да 
направя „дубайски шоко-
лад“, който да предлагам 
в Несебър, защото нямало 
къде да го опитат. А чест-
но казано,

мен ме дразнят тези 
масови хистерии“, 

обяснява Тони Стоянова, 
сладкарката, която съз-
даде не един и два вида 
изключително интересни 
сладоледи. Както и слад-
киш, който е символ на 
Несебър. Но която се 
противи на масовата ло-
гика на домакините: „вижте 
ме – и аз го правя“. 

Що се отнася 

до качеството на 
продуктите и цените,

тя коментира: „Много е 
важно с какъв шоколад ще 
се работи, защото рабо-
тата не е в това да вземеш 
един готов шоколад и да 
го разтопиш. По принцип 
качественият шамфъстък 
е много скъп. Аз давам по 
100 лева за килограм за 
тахана от шамфъстък.

Цената на какаото се 
вдигна страшно много, от 
там и цената на шоколада. 
Важна е марката на шоко-
лада – дали е някакъв скъп 
италиански или френски, 
или пък кувертюр. Прес-
ният кадаиф също е скъп 
и трудно се намира. Така 
че продуктите са тези, 
които обуславят високи-
те цени и тяхното качест-
во“.

Несебърската сладкар-
ка се замисля дали да не 
направи сладолед „дубайски 
шоколад“, така както е 
правила кюнефе-сладолед 
или торта „Гараш“. 

У нас в зависимост от 
качеството на продукти-
те, които ще се използват 
при приготвянето на 
модерното изкушение в 
домашни условия, 

може да  струва 
между 10 и 40 лева 

В онлайн обявите ду-
байски шоколади, предла-
гани от София, се търгуват 

за 35 лв., готов крем от 
шамфъстък се предлага 
1 кг за 18 лв., 3кг – 52 лв.

„Дубайски шоколад“, 
произведен в Турция, 
върви както следва: 
„Болчи мискетс“ – 100 г 
8,50 лв.; „Милки ъп“ – 200 
г – 18 лв.; „Мешур“ – 80 г 
7,80 лв.; „Райесс“ 86 г 8,50 
лв.; „Юлкер“ – 93 г 8,50 лв. 

В Бургас биомагазин, 
който се намира в „Меден 
рудник“, предлага от 
модния деликатес.

Пак в социалните медии 
се появи като контра-
пункт и шегата, че за-
почва да се предлага и 
„дубайска вода“, нещо 
като гола вода.
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Вкус. Сладкото изкушение, определящо се като символ на богатство, залива социалните мрежи

Рaзтопявамe шoкoлaдa.
Обвивaмe мaлкa фopмич-

кa cъc cтpeч фoлиo, кaтo 
нaмoкpямe мaлкo дънoтo, 
зa дa cлeпнe фoлиoтo.

Изcипвaмe пoлoвинaтa 
oт шoкoлaдa.

Слeд тoвa нaтpoшaвaмe 
100 г oт кaдaифa и кpeмa 
oт шaмфъcтък.

Нaтpoшaвaмe и ocтa-
нaлитe 50 г кaдaиф и 

зaливaмe c шoкoлaдa.
Оcтaвямe дo-

мaшния шoкoлaд 
д a  c т e г н e  в 
хлaдилникa зa 

oкoлo 2 ч.

„Дубайски шоколад“ често 
се свързва с луксозни марки, 
предлагащи висококачест-
вени шоколадови изделия, 
често опаковани по 
изключително елегантен 
начин. Дубай е известен с 
луксозния си начин на 
живот и шоколадът не е 
изключение. Някои от 
най-известните шоколади 
там могат да съдържат 
златни люспи или да бъдат 
с богати екзотични вкусове 
като шафран, кардамон или 
рози.

Марки като Patchi и Al 
Nassma (първият в света 
шоколад от камилско 
мляко) са типични примери 
за премиум шоколад, 
произвеждан в ОАЕ. Al 
Nassma, например, използва 
камилско мляко и предлага 
шоколад с добавки като 
ядки, мед и фурми, които 
подчертават арабската 
кулинарна традиция.
„Дубайският шоколад“ 
често се купува като 
подарък, който съчетава 
лукс и екзотика.

Изкуственият интелект за 
„дубайски шоколад“ коментира:

Рецепта на Ивaн Пaунoв

Рецепта на Минa Димитpoвa

 кaдaиф – 150 г пeчeн 
или cуpoв

 шoкoлaд – 400 г 

млeчeн или нaтуpaлeн
 кpeм oт шaмфъc-

тък – 100 г

 чepeн шoкoлaд – 200 г
 млeчeн шoкoлaд – 100 г
 бял шoкoлaд – 50 г
 пpeceн кaдaиф – 200 г

 кpeм oт шaмфъcтък 
– 200 г

 cуcaмoв тaхaн – 2 c.л.
 кpaвe мacлo – 80 г

ПРОДУКТИ И ПРИГОТОВЛЕНИЕ

ПРОДУКТИ И ПРИГОТОВЛЕНИЕ

Млeчния и чepния 
шoкoлaд paзтoпeтe 
нa вoднa бaня в пoд-
хoдящ cъд. Рaзбъpкaй-
тe дo пoлучaвaнe нa 
eднopoднa cмec.

Бeлия шoкoлaд paз-
тoпeтe oтдeлнo. В 
пoдхoдящa фopмичкa c 
гoлeминa нa шoкoлaд или 
кутия зa cлaдoлeд излeйтe 
нa тънкa cтpуя oт бeлия 
шoкoлaд нa дънoтo нa 
фopмaтa.

Тaкa щe ce пoлучaт шapки 
нa шoкoлaдa, cлeд кaтo 
бъдe cepвиpaн.

Взeмeтe пoлoвинaтa oт 
paзтoпeния млeчeн и чepeн 
шoкoлaд и гo изcипeтe в 
гумeнa фopмa.

Пocтaвeтe гo в хлaдил-
никa, зa дa ce cтeгнe.

Дoкaтo шoкoлaдът ce 
oхлaждa, нaпpaвeтe пълнeжa, 
кaтo ce нapeжe и зaпeчe 
кaдaифът в тигaн c мacлoтo 
дo злaтиcтo.

Слeд кaтo e гoтoв, гo 
cмeceтe c кpeмa oт шaм-
фъcтък и cуcaмoвия тaхaн. 
Рaзбъpкaйтe дo eднopoднa 
cмec.

Извaдeтe фopмaтa c 
oхлaдeния шoкoлaд oт 
хлaдилникa и дoбaвeтe 
пълнeжa c кaдaиф.

Зaлeйтe c ocтaнaлия 
paзтoпeн млeчeн и чepeн 
шoкoлaд и oтнoвo пocтa-
вeтe във фpизepa или хлa-
дилникa, дoкaтo ce cтeгнe 
нaпълнo.

Нaчупeтe нa пapчeтa и 
cepвиpaйтe „дубaйcки 
шoкoлaд“.

ФОТО: ИВАН ПАУНОВ, 
RECEPTI.GOTVACH.BG



ФОТО: МИНА ДИМИТРОВА, 
RECEPTI.GOTVACH.BG

Несебърската сладкарка 
непрекъснато се учи на нови 
техники, тя обича да експери-
ментира               ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Сладкото изкушение от Изтока се олицетворява със 
символ на богатство        ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Голяма част от „дубайския шоколад“, който се предлага у нас, е от Турция                     ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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Нова доза дербита ни очакват 
през уикенда в „А“ Областна група

Баскетболен турнир за момичета ще се проведе в Бургас
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Българската федерация 
по баскетбол, с подкре-
пата на Община Бургас 
и Фондация „Бойчо Брън-

зов - Стани по-добър“, 
организира турнир във 
формат 3x3 за момичета 
до 10 години под надсло-
ва Her World Her Rules. 
Събитието цели да по-
пуляризира баскетбола 

сред учениците и да даде 
възможност на малки и 
по-големи момичета да 
се насладят на радостта 
от играта.

Инициативата пред-
вижда и платформа за 

обмяна на опит, като 
учители по физическо 
възпитание ще имат 
възможност да се срещ-
нат с бившите нацио-
налки и баскетболни 
звезди – сестри Брънзови, 

които ще участват ак-
тивно в събитието.

Записването за участие 
в турнира се осъщест-
вява онлайн и е отворено 
за всички заинтересова-
ни.

Гол след гол. Лидерите громиха с големи резултати в предния кръг

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Изминалият кръг доне-
се много емоции в „А“ Об-
ластна група с оспорвани 
мачове и впечатляващи 
резултати.

Вихър (Айтос) и Стран-
джанец (Царево) завърши-
ха наравно с резултат 2:2, 
след равностойна игра и 
динамично развитие на 
двубоя. Русокастро спече-
ли служебно срещу „Бъл-
гарово 1948“ с резултат 
3:0. В изненадваща победа 
„Черноморец 1919 II“ (Бур-
гас) се наложи над ОФК 
„Поморие“ с минималното 
1:0.

„Бургас спорт“ извоюва 
убедителна победа над 
„Балкан 1980“ (Планиница) 
с 5:1, както и „Камено“, 

които се наложиха над 
„Аполония“ (Созопол) със 
същия резултат – 5:1. 
„Нефтохимик 1962“ (Бургас) 
демонстрира отлична 
форма и постигна катего-

рична победа с 5:0 над 
„Аполония Понтика“ (Со-
зопол).

Предстоящи мачове, IX 
кръг:

На 9 ноември (събота) в 

14:30 ч. ще се срещнат:
Нефтохимик 1962 (Бургас) 

– Русокастро (Русокастро)
На 10 ноември (неделя) 

от 14:30 ч. предстоят 
следните срещи:

Черноморец 1919 II (Бур-
гас) – Вихър (Айтос)

Българово 1948 (Бълга-
рово) – ОФК Поморие (По-
морие)

Аполония (Созопол) – 

Аполония Понтика (Созо-
пол)

Балкан 1980 (Планиница) 
– Камено (Камено)

Странджанец (Царево) 
– Бургас спорт (Бургас)

Феновете очакват още 
вълнуващи моменти и 
борбени двубои през пред-
стоящия кръг на „А“ Об-
ластна група.

Водачи в класирането 
преди кръга са „Нефтохи-
мик 1962“ (Бургас) с 19 
точки, следвани от втория 
отбор на „Черноморец 1919“ 
също с 19 точки, но мач 
повече и „Бургас спорт“ с 
16 точки и мач по-малко. 
Четвъртата позиция е за 
„Вихър“ (Айтос) с 10 точки. 
Толкова има и петият, 
„Балкан 1980“ (Планиница), 
но айтозлии са с по-добра 
голова разлика.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Нефтохимик“ имаше 
трима свои представите-
ли на семинара на нидер-
ландския първенец ПСВ 
(Айндховен). Мариян Нунев, 
Васил Цветанов и Михаил 
Атанасов пътуваха до 
София, за да почерпят 
безценен опит.

Водещата тема на съ-
битието беше свързана с 
работата на детско-юно-
шеските школи, разви-
тието на талантите и 
включването им в мъжкия 
футбол.

„Нашият стремеж в 
„Нефтохимик“ е към по-
стоянно израстване и 
искаме да сме в крак с 
тенденциите в клубовете, 
които най-успешно при-
лагат знанията си. Мина-
лия сезон ПСВ стана 
шампион в Нидерландия, 
а 40% от играчите в първия 
отбор са минали през ака-
демията на клуба“, заяви 
Михаил Атанасов.

„Пълноценни два дни с 
треньори от академията 
на ПСВ, в които бяхме 
запознати в детайл с ме-
тодиката на обучение. 

Обсъдихме менталната, 
физическа и тактическа 
подготовка на играчите, 
както и тяхното индиви-
дуално развитие с цел 
интегрирането им в пър-
вия отбор. Обърнахме 
голямо внимание на тех-
ническите тренировки и 
принципите на обучение, 
чрез които те вземат 
решения на терена. След 
всяка тема създавахме 
групови работилници за 

идеи да обсъдим как можем 
да приложим тези модели 
на работа на ПСВ в бъл-
гарски условия“, каза ме-
тодистът в ДЮШ на 
„Нефтохимик“ Нунев.

Участието на тримата 
ни представители стана 
изцяло благодарение на 
основния ни партньор 
„Лего Груп 5“ ООД. Като 
доказани професионалисти 
в своята област те раз-
бират важността от 

постоянно развитие и 
повишаване на квалифи-
кацията на служителите.

„Като водеща школа в 
Бургас и региона, ние има-
ме ясна стратегия, която 
е по сходна методика. Вече 
има план как наученото 
от теоретичните лекции 
и практическата част на 
семинара да бъде прило-
жено, за да стъпим на 
следващо ниво“, добави 
Атанасов.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Състезателите на СК 
„Бушидо“ – Несебър, завою-
ваха два медала на Европей-
ското първенство по карате 
за младежи U21 и кадети U18 
във Вроцлав, Полша. Атанас 
Димитров спечели сребърен 
медал при кадетите, като 
премина през тежки двубои 
с нокаути и единодушни 
съдийски решения, но загуби 
на финала от украинския 
съперник Станислав Рож-

дественски. За него това бе 
впечатляващ дебют на ев-
ропейско първенство.

Стефан Димитров заво-
юва бронзов медал при мла-
дежите, след като нокаути-
ра румънски и литовски 
опонент, но получи травма 
и загуби полуфинала. Тре-
ньори на състезателите са 
шихан Христо Терзиев и 
сенсей Лъчезар Димитров. 
На първенството като 
съдия участва и Атанас 
Райков от СК „Сентоки“ – 
Обзор.

Несебърски каратеки  
с два медала от Полша

Сребро и бронз завоюваха Атанас Димитров и Стефан Дими-
тров                ФОТО: ОБЩИНА НЕСЕБЪР

Трима представиха „Нефтохимик“ на 
семинар в Айндховен

„Нефтохимик“ разгроми с 5:0 „Аполония Понтика“
ФОТО: ФК „НЕФТОХИМИК“

В оспорван мач „Вихър“ (Айтос) и „Странджанец“ (Царево) 
завършиха 2:2          ФОТО: КАДЪР, ЮТУБ

Бургазлии 
взеха участие в 
международна 
конференция, 
организирана 
от ПСВ (Айнд-
ховен)
ФОТО: НЕФТОХИМИК
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ОБЯВА

УС на СН „ПРАВА РЕКА“ свиква Общо събрание на членовете на 
20.12.2024 г. от 10,00 часа в залата на Фрукто БГ с. Грозден при 
следния Дневен ред

1.Приемане на отчета на УС
2.Приемане на нови членове
3.Приемане на нов състав на УС и КС
4. Текущи
При липса на кворум ,събранието ще се проведе  след ЕДИН час 

на същото място и дневен ред.

СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка с чл. 36 от Закона за защитените 
територии (ЗЗТ) Министерство на околната сре-
да и водите (МОСВ) и Регионалната инспекция по 
околната среда и водите (РИОСВ)-Бургас уведо-
мява всички заинтересовани страни, че е откри-
то производство по издаване на общ админи-
стративен акт - заповед за увеличаване на площта 
на Поддържан резерват (ПР) „Пясъчната лилия“, 
в землището на гр. Созопол, община Созопол, 
Бургас, чрез включване на части от поземлени 
имоти с идентификатори: 67800.54.3 и 67800.8.1011 
съгласно Кадастралната карта и регистри за 
землището на гр. Созопол, община Созопол, 
област Бургас.

Основание за стартиране на процедурата е 
поддържане и увеличаване числеността на попу-
лацията на вида Пясъчна лилия (Pancratium 
maritimum), подобряване на нейната естествена 
възобновяемост и функциониране, поради висо-
ката природозащитна стойност на вида.

Съгласно разпоредбата на чл. 37 от ЗЗТ, МОСВ 
съвместно с РИОСВ – Бургас организират общест-
вено обсъждане на предложението за промяна в 
площта на ПР „Пясъчната лилия“ на 10.12.2024 

г. от 13:00 ч. в заседателната зала на Общинския 
съвет Общинска администрация Созопол с адрес 
ул. „Аполония“ № 34

Документацията по предложението за промя-
на в площта на ПР „Пясъчната лилия“, включва-
ща обосновка, картен материал, проект на запо-
вед за промяна в площта на защитената 
територия е достъпна в МОСВ, РИОСВ – Бургас, 
Община Созопол, както и на интернет страница-
та на РИОСВ – Бургас: https://riosvbs.com /home/

Заинтересованите лица могат да представят в 
МОСВ и РИОСВ - Бургас мотивирани писмени 
становища, възражения и предложения по про-
екта на заповедта за увеличаване на площта на 
защитената територия. Същите могат да бъдат 
депозирани в деловодството на МОСВ на адрес: 
гр. София, 1000, бул. „Кн. Мария Луиза” 22 или 
на e-mail: edno_gishe@moew.government.bg и в 
деловодството на РИОСВ-Бургас на адрес: гр. 
Бургас, к-с „Лазур“, ул. „Перущица” № 67, ет. 3, 
п.к. 388 или на e-mail: riosvbs@unacs.bg 

В едномесечен срок от публикуване на насто-
ящото уведомление ще бъде свикана комисията 
по чл. 38, ал. 1 от ЗЗТ, в рамките на която ще 
бъдат разгледани и постъпилите становища.

ПОКАНА
за свикване на редовно Общо събрание на 

Сдружение „Черноморска колоездачна лига” 

Изпълнителния комитет (Управителния съвет) на 
Сдружение „Черноморска колоездачна лига” на 
основание чл.26 от ЗЮЛНЦ свиква редовно Общо 
събрание на 09.12.2024г. в 13 часа в к.к.Слънчев 
бряг, Хотел „Централ Плаза“ Вх.А, ап.9, при следния 
дневен ред: 

1. Промяна на наименованието на Сдружение 
„Черноморска колоездачна лига”

2. Промяна на адреса на седалището и адреса на 
управление на Сдружение „Черноморска колоездач-
на лига”

3. Освобождаване на членовете на досегашния 
Изпълнителен комитет (Управителен съвет)

4. Избор на нов Изпълнителен комитет (Управи-
телен съвет)

5. Освобождаване на досегашните председатели 
на Сдружение „Черноморска колоездачна лига” и 
избор на нов

6. Приемане на промени в Устава на Сдружение 
„Черноморска колоездачна лига”

7. Вземане на решение за кандидатстване за 
членство в Българска федерация по колоездене (БФК)

8. Разни
При липса на кворум на основание чл.27 от ЗЮЛНЦ 

събранието ще се проведе същия ден в 14 часа, на 
същото място и при същия дневен ред.”

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-1026/05.11.2024 г. на кмета 
на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем за срок от 10 /десет/ години на 
петно № 79 от Схемата за поставяеми обекти на Община Царево 
за 2024 г. за гр. Царево, с площ 34 кв. м., разположено в ПИ 
№48619.504.27 по КККР на гр.Царево, целият с площ 7473 кв.м., 
с трайно предназначение на територията-урбанизирана, с НТП – за 
обществен селищен парк-градина, публична общинска собстве-
ност, съгласно АПОС №510/19.03.2010 г., с цел за поставяне на 
търговски обект по чл.56 от ЗУТ с предназначение - „за заведение 
за хранене и развлечение”.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна наемна цена на месец в размер на 209.44 лв. 

на месец без ДДС и годишна наемна цена – 2 513.28 лв. без ДДС.
– Направените предложения не могат да бъдат по – малки от 

първоначалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата. 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството 

на Община Царево до 15:00 ч. на 22.11.2024 г. 
Срок за подаване на предложенията за участие- до 16:00 ч. на 

25.11.2024 г. 
 Цена на тръжната документация-100.00 лева без ДДС и депозит 

за участие в размер на 251.32 лева, представляващ -10 % от 
началната тръжна годишна наемна цена, вносим на каса или по 
сметка на Община Царево-BG90IORT80483396477800, най-късно  
до 22.11.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-26.11.2024 г., час-10:00 
часа, място-заседателната зала в сградата на Общинска админи-
страция Царево.

 За контакт: Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-1027/05.11.2024 г. на кмета 
на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем за срок от 10 /десет/ години на 
петно № 53 от Схемата за поставяеми обекти на Община Царево 
за 2024 г. за гр. Царево, с площ 16 кв. м., разположено в ПИ 
№48619.504.27 по КККР на гр. Царево, целият с площ 7473 кв.м., 
с трайно предназначение на територията-урбанизирана, с НТП – за 
обществен селищен парк-градина, публична общинска собстве-
ност, съгласно АПОС №510/19.03.2010 г., с цел за поставяне на 
търговски обект по чл.56 от ЗУТ с предназначение - „за заведение 
за хранене и развлечение”.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна наемна цена на месец в размер на 98.56 лв. 

на месец без ДДС и годишна наемна цена – 1182.72 лв. без ДДС.
– Направените предложения не могат да бъдат по – малки от 

първоначалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата. 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството 

на Община Царево до 15:00 ч. на 22.11.2024 г. 
Срок за подаване на предложенията за участие- до 16:00 ч. на 

25.11.2024 г. 
 Цена на тръжната документация-100.00 лева без ДДС и депозит 

за участие в размер на 118.27 лева, представляващ -10 % от 
началната тръжна годишна наемна цена, вносим на каса или по 
сметка на Община Царево- BG90IORT80483396477800, най-късно  
до 22.11.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-26.11.2024 г., час-10:15 
часа, място-заседателната зала в сградата на Общинска админи-
страция Царево.

 За контакт : Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЩИНА ЦАРЕВО
ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-1028/05.11.2024 г. на кмета 
на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем за срок от 10 години на петно № 40 
от Схемата за поставяеми обекти на Община Царево за 2024 г. за 
гр. Царево, с площ 15 кв. м., разположено в ПИ №48619.502.631, 
по КККР на гр.Царево, целият с площ 37461 кв.м., с трайно пред-
назначение на територията – урбанизирана, с НТП – за обществен 
селищен парк-градина, публична общинска собственост, съгласно 
АПОС №642/17.01.2012 г., с цел за поставяне на търговски обект 
по чл.56 от ЗУТ с предназначение - „за заведение за хранене и 
развлечение”.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна наемна цена на месец в размер на 92.40 лв. 

на месец без ДДС и годишна наемна цена – 1108.80 лв. без ДДС.
– Направените предложения не могат да бъдат по – малки от 

първоначалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата. 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството 

на Община Царево до 15:00 ч. на 22.11.2024 г. 
Срок за подаване на предложенията за участие- до 16:00 ч. 

на 25.11.2024 г. 
 Цена на тръжната документация-100.00 лева без ДДС и депозит 

за участие в размер на 110.88 лева, представляващ -10 % от 
началната тръжна годишна наемна цена, вносим на каса или по 
сметка на Община Царево- BG90IORT80483396477800, най-късно  
до 22.11.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-26.11.2024 г., час-10:30 
часа, място-заседателната зала в сградата на Общинска админи-
страция Царево.

 За контакт : Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЯВА

Къмпинг в гр. Китен търси да назначи КАМЕРИЕРИ/КИ

ИЗИСКВАНИЯ КЪМ КАНДИДАТА
- Опит на подобна позиция (не е задължителен )
- Сръчност, прецизност, енергичност и коректност
- Дисциплинираност и организираност
- Високи стандарти за чистота
- Усмихната и приветлива личност

НИЕ ПРЕДЛАГАМЕ:
- Трудов договор
- Работа в утвърден колектив
- Осигурено настаняване и ваучери за храна
- Осигуряване върху реален доход

Месторабота гр. Китен

Ако проявявате интерес към позицията, моля изпратете авто-
биография на адрес: iffavorit@abv,bg

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздействието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестиционното 
предложение: 

Вътрешно преустройство от 1 в 3 фамилна   Жилищна сграда  в 
кв.160, УПИ XV-2448  гр. Поморие  

Възложител на проекта е: Анка Атанасова Харизанова

www.faragency.bg
Следете новините 

в развитие и на 
мобилната версия, 
достъпна за всички
смартустройства
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Посланикът на Украй-
на в Република България 
Н. Пр. г-жа Олеся Илашчук 
бе прекрасен водач из 
дебрите на украинската 
кухня по време на Деня на 
тази кухня в Бургас. Тя с 
увлечение разказа за бор-
ша, сланината и обред-
ните хлябове, търсейки 
паралели в българската 
традиция.

„За мене е огромна чест 

и удоволствие да бъда 
част от откриването на 
Ден на украинската кухня 
в етнографския музей на 
Бургас. Това е много осо-
бено събитие във вашия 
прекрасен град. Проява 
на съвременна дипломация, 
която развива всеки един 
от нас с любов към Ук-
райна, с молитва за мир 
и победа. Много се радвам, 
че Украйна е първа в та-
зи инициатива от съби-
тията, които предстоят 
тепърва.

Ден на украинската 
кухня е част от най-но-
вата инициатива на Ре-
гионален исторически 
музей – Бургас „Езикът на 
кухнята: дипломация, 
история, култура“. 

„Понякога пренебрег-
ваме факта, че на трапе-
зата се случват най-ху-
бавите неща. Там се 
случват запознанствата, 
там се опознават хората. 
Затова нашата далечна 
цел е музеят да сближи 
хората и културите чрез 
храната“, подчерта при 
откриването директорът 
на музея Милен Николов.

„Сланината за някого 
може да е само един хра-
нителен продукт, но за 
украинците тя е символ 
на издръжливост. Както 
и в българската кухня тя 
е извор на енергия и в най-
трудните времена. 

Да кажа няколко думи 
и за украинския коровай 
– специален хляб, който 
се пече за сватби и много 
важни събития. Това не 
е само хляб, това е риту-
ал, който се предава от 
поколение на поколение, 
отчитайки дълбочината 
на традициите. Както и 
при вас – българския хляб, 
който се пече по особени 
поводи. Имаме много 
сходни традиции. 

В нашия хляб има мно-
го тайнства, особен вид 
украси, които кодират 
пожелания“, разкри част 
от тайните на украин-
ската кухня Н. Пр. г-жа 
Олеся Илашчук, търсей-
ки паралели с българска-
та.

Проф. Мария Нейкова, 
областен управител, пък 
изнесе друг любопитен 
факт – боршът не е руски, 
а украински. През 2022 г. 
украинският борш (боршч) 
е официално признат от 
централата на ЮНЕСКО 
за част от Световното 
нематериално културно 
наследство.  

Н. Пр. г-жа Олеся Илаш-
чук потвърди, че украин-
ската кухня е била обект 
на геноцид през руския 
период. „Тогава тради-
ционни украински ястия 
бяха преименувани в ястия 
на руската кухня“, под-
черта тя и допълни, че 
след началото на войната 
украинската култура 
преживява своя ренесанс. 
А украинските готвачи 
са се постарали много, за 
да бъде вписан украински-
ят борш в списъка на 
ЮНЕСКО. „Този борш не 
е само супа, това е тра-
диция, която обединява 

семейства. Тя е символ на 
единството. В Украйна 
съществуват повече от 
30 вида борш“.

Зам.- кметът Михаил 
Ненов, който също бе 
гост на тържеството, 
добави: „Тази инициати-
ва дава видимост на 
всички онези културни, 
дълбоки връзки между 
българския и украинския 
народ. Дипломацията на 
кухнята е изключително 
важна и тя е градила ос-
новните пътища, които 
свързват света, като 
например пътя на копри-
ната“.

Почетният консул 
Караненов прикани при-
състващите да дадат 
своите аплодисменти за 
малки бургаски граждани 
от украински произход, 
които отговарят вече 
на всички български поз-
драви. Той благодари на 
всички присъстващи за 
интереса към украинска-
та кухня, от една страна 
и за подкрепата на ин-
ституциите от друга, за 
да го има това събитие.

В залите на музея при-
състващите можеха да 
се запознаят с изложба, 
посветена на украинска-
та носия и традиции, 
представена от сдруже-
ние „Домосфера“.

Посланикът на Украй-
на не пропусна да изкаже 
благодарност към бур-
газлии и местната и 
държавна власт, от 
името на всички свои 
съграждани за подкрепа-
та и човечността.

Празникът продължи 
с музикална програма.

Денят на украинската 
кухня в Бургас се органи-
зира благодарение на 
сътрудничеството меж-
ду Регионален историче-
ски музей – Бургас, Посол-
ството на Украйна, 
Държавен културен ин-
ститут при Министер-
ството на външните 
работи на Република 
България, Почетното 
консулство на Украйна в 
град Бургас.

През следващите ме-
сеци близки и далечни 
страни, които имат свои 
посолства в София, ще 
споделят своето тради-
ционно нематериално 
културно наследство в 
областта на кулинария-
та в Етнокухнята на 
музея. Кулинарните де-
монстрации ще бъдат 
съпътствани с различни 
тематични изложби, 
концерти, представления, 
изложения и други изяви. 
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Фасулът се накисва във 
вода от предния ден, 
слага се в тенджера, до-
бавя се сварен бульон с 
месо, лук и чесън и се вари 
за 10 – 15 минути. Добавя 
се ситно нарязано зеле и 
се вари още 5 минути. 
Цвеклото се нарязва на 
сламки, добавя се в тен-
джерата и се вари 10 – 15 
минути. Нарязват се 
картофите и чушката, 
морковът се настъргва 
на ренде и се добавя към 
боба. Пресният домат и 
ябълката могат да се 

сложат цели. Вместо 
домат може да се използ-
ва 1 с. л. доматено пюре, 
а вместо ябълка – оцет 
или лимонена киселина 
на вкус. Добавят се равни 
количества дафинов лист, 
черен пипер, сол и захар 
– 1 с.л.

Накрая се прибавят и 
ситно нарязаните маг-
даноз и копър.

Боршът се сервира със 
ситно нарязан чесън, 
сложен в чиния, сметана 
и пампушки (традицион-
ни украински соленки).

Признание.  Боршът (боршч) е вписан от ЮНЕСКО за част от Световното нематериално 
културно наследство 

Посланикът на Украйна разкри в Бургас 
красотата на националната им кухня

Украински борш с пампушки

Пампушки

 150 г  месо /свинско, 
телешко, пилешко 
или свински ребърца/

 150 г  фасул
 100 г  прясно зеле
 2 средни главички 

червено цвекло
 2-4 бр. картофи

 Зеленчуци: морков, 
домат, чушка, лук, 2 
скилидки чесън, 1 
ябълка

 Подправки: дафинов 
лист, черен пипер, 
сол, захар, магданоз, 
копър, сметана

 500 г брашно
 250 г вода
 10 г мая

 1 с.л. захар
 1/2 ч. л. сол

ПРОДУКТИ  И ПРИГОТОВЛЕНИЕ

ПРОДУКТИ  И ПРИГОТОВЛЕНИЕ

Замесва се тесто и от 
него се правят малки 
топчета, намазват се с 

яйце и се слагат във фур-
ната да се изпекат.



Моменти от откриването на Ден на украинската кухня  
в Бургас       ФОТО: ДОНА МИТЕВА
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